
Artikel från Försvarsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Pressträff med anledning av
Rysslands illegala annektering av
ytterligare regioner i Ukraina
Publicerad 30 september 2022

Den 30 september höll statsminister Magdalena
Andersson en pressträff med anledning av Rysslands
illegala annektering av ytterligare fyra ukrainska
regioner. Även utrikesminister Ann Linde och
försvarsminister Peter Hultqvist deltog på pressträffen.
- Illegal annektering saknar rättslig effekt. Dessa fyra regioner förblir alltså,
precis som Krim, inom Ukrainas internationellt erkända gränser. Sverige
fördömer med de kraftfullaste ordalag Rysslands agerande, sade statsminister
Magdalena Andersson

På EU-nivå förbereds nu ett åttonde sanktionspaket mot Ryssland. Sverige
och EU kommer fortsätta stödja Ukraina – ekonomiskt, militärt och
humanitärt – så länge som det krävs. Dagens besked om ytterligare rysk
annektering kommer även ligga i fokus under nästa veckas informella möte i
Europeiska rådet.

Utrikesminister Ann Linde meddelade att Rysslands ambassadör kommer att
kallas upp till UD för att ta emot Sveriges kraftfulla fördömande.

I väntan på en ny regering har den nuvarande övergångsregeringen alla
möjligheter att agera för Sveriges och svenska folkets trygghet. Sverige har
alltid en fungerande regering på plats.

 

https://www.regeringen.se/


Artikel från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Statsministern kommenterar
onsdagens säkerhetspolitiska råd
Publicerad 29 september 2022

På onsdag den 28 september gav statsminister
Magdalena Andersson, tillsammans med utrikesminister
Ann Linde, en kommentar efter regeringens
säkerhetspolitiska råd. På plats fanns även chefen för
operativa avdelningen på Kustbevakningen Johan
Norrman.
Regeringen samlades i dag i ett extrainkallat säkerhetspolitiska råd mot
bakgrund av läckorna vid gasledningarna Nord Stream 1 och 2 i Östersjön.

– Det är troligen en medveten handling bakom, alltså ett sabotage, som sker i
den svenska och den danska ekonomiska zonen. Det är alltså inte ett direkt
angrepp på Sverige, sade statsminister Magdalena Andersson.

Vid det säkerhetspolitiska rådet deltog överbefälhavaren, Säkerhetspolisen
och Must, samt även Kustbevakningen, MSB och Energimyndigheten.
Statsminister Magdalena Andersson framhöll att det under dagen också har
skett fortsatta internationella kontakter, både inom EU och Nato samt med
USA.

– Regeringen och naturligtvis andra länder ser väldigt allvarligt på den här
situationen eftersom de här detonationerna måste ses i ljuset av det
säkerhetspolitiska läget. Både regeringen och berörda myndigheter arbetar
nu under högtryck, både för att utreda vad som har skett och för att vidta
nödvändiga åtgärder, sade statsminister Magdalena Andersson.

Statsministern påminde även svenska folket att söka information från
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trovärdiga källor, samt att inte sprida material vidare som inte säkert kommer
från trovärdiga källor.

I väntan på en ny regering har den nuvarande övergångsregeringen alla
möjligheter att agera för Sveriges och svenska folkets trygghet. Sverige har
alltid en fungerande regering på plats.



Artikel från Försvarsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

Troligen medveten handling som
orsakat läckorna vid
gasledningarna Nord Stream 1
och 2 i Östersjön
Publicerad 28 september 2022

Under tisdag den 27 september redogjorde
statsminister Magdalena Andersson, tillsammans med
utrikesminister Ann Linde och försvarsminister Peter
Hultqvist, för regeringens syn på de detonationer som
orsakat läckor på gasledningarna Nord Stream 1 och 2 i
Östersjön.
Regeringen bedömer att det är en medveten handling som ligger bakom
detonationerna och ser allvarligt på det inträffade med anledning av det
säkerhetspolitiska läget. Statsminister Magdalena Andersson framhöll att
Sverige har nära kontakt med andra länder, framför allt med Danmark och
Tyskland, men också med EU, Nato, Norge, Finland, och USA.

– Jag kommer att sammankalla regeringens säkerhetspolitiska råd och
berörda svenska myndigheter vidtar alla nödvändiga åtgärder. Polisen har
också inlett förundersökning om sabotage. Samtidigt vill jag betona att detta
inte är ett angrepp på Sverige. Detonationerna har inte ägt rum på svenskt
territorium, utan i det som kallas vår ekonomiska zon, sade statsminister
Magdalena Andersson.

Statsministern uppmanade även svenska folket att vara vaksamma och söka
information från trovärdiga källor samt att inte sprida information om
Försvarsmaktens verksamhet. I väntan på en ny regering har den nuvarande
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övergångsregeringen alla möjligheter att agera för Sveriges och svenska
folkets trygghet. Sverige har alltid en fungerande regering på plats.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern mottagare av
Atlantic Council Global Citizen
Awards
Publicerad 20 september 2022

Statsminister Magdalena Andersson och Finlands
president Sauli Niinistö är bland årets mottagare av
Atlantic Council Global Citizen Awards.
Atlantic Council skriver i sin motivering att de båda ländernas historiska
beslut att ansöka om Natomedlemskap bidrar till alliansens säkerhet och
förmågor samt till ökad transatlantisk enighet. Prisceremonin skedde i
anslutning till mötet i FN:s generalförsamling i New York på måndagen. Den
norska utrikesministern Anniken Huitfeldt överlämnade utmärkelsen till
statsminister Magdalena Andersson och president Sauli Niinistö, som
representerades på plats av utrikesminister Ann Linde respektive Finlands
utrikesminister Pekka Haavisto.

Utmärkelsen delas ut varje år till personer som verkat för ett ökat
transatlantiskt samarbete vilket spelar en viktig roll för att ökad frihet, fred
och välstånd för alla människor i Europa och Nordamerika.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Gemensamt brev om
energiåtgärder
Publicerad 08 september 2022

Sveriges, Danmarks och Finlands statsministrar skriver
tillsammans ett brev till EU-kommissionens ordförande
Ursula von der Leyen om vikten att agera skyndsamt för
att hantera de skenande energipriserna.
De höga elpriserna, som är en konsekvens av Putins energikrigföring mot
Europa, hanterar vi bäst gemensamt inom EU. I brevet pekar de tre
statsministrarna på behovet av att spara energi, på vikten av att minimera
gasprisernas effekt på elpriserna samt på nödvändigheten av att fortsätta den
gröna omställningen.
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Artikel från Finansdepartementet, Statsrådsberedningen,
Infrastrukturdepartementet

Regeringen föreslår att EU
frikopplar elpriser från gaspriser
Publicerad 02 september 2022

Statsminister Magdalena Andersson redogjorde vid
pressträffen fredag den 2 september för de åtgärder
regeringen avser vidta för att möta den pågående
energikrisen som statsministern beskrev som ett
energikrig Ryssland riktar mot Europa. Pressträffen
hölls tillsammans med finansminister Mikael Damberg
och energi- och digitaliseringsminister Khashayar
Farmanbar.
Statsminister Magdalena Andersson inledde pressträffen med att tydliggöra
Rysslands roll i den rådande energikrisen:

– Sedan augusti förra året har Ryssland använt sina gastillgångar för att
skapa splittring både mellan och inom Europas länder. Sedan invasionen av
Ukraina har Ryssland också eskalerat utvecklingen till något som inte kan
beskrivas som något annat än ett energikrig riktat mot Europa.

I en lägesbild av Sverige konstaterar statsministern att den skada på Ringhals
som nyligen uppdagats kommer i ett mycket ansträngt energiläge, och att
Sveriges hushåll står inför en krisvinter med mycket högre elpriser än vi
tidigare sett.

– Därför är mitt besked tydligt, sade statsministern, Regeringen kommer inte
att lämna svenska hushåll och företag åt sitt öde. Det gjorde vi inte under
pandemin och det kommer vi inte att göra nu.         
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Förslag till EU

Sveriges regering kommer därav snarast att agera på EU-nivå förklarade
statsministern och beskrev krisen som ett i grunden gemensamt europeiskt
problem. Den elmarknad som fungerar väl i ett normalläge konstaterade
statsministern var dysfunktionell i detta krigsläge. 

– Det här är en europeisk kris och då behöver Europa hålla ihop. Sverige är
en stabil elproducent som exporterar mycket el till andra europeiska länder.
Men det är inte rimligt att svenska hushåll och företag köper svensk el som
produceras billigt, för att sen få betala skyhöga priser för att många av våra
grannländer länder är beroende av rysk gas. Därför anser regeringen att
elpriserna på Europas elmarknad måste frikopplas från de orimliga
gaspriserna som Ryssland har skapat, sade statsminister Andersson vidare. 

Statsministern meddelade att hon kommer lägga en del av valarbetet åt sidan
för att kontakta kollegor i andra EU-länder och EU-kommissionens
ordförande i syfte att skapa en koalition som ställer sig bakom förslaget.

Sverige agerar med egna åtgärder

– Vi har sedan tidigare presenterat ett högkostnadsskydd för höga elpriser
som riktar sig till både hushåll och företag. I onsdags meddelade vi också att
stödet kan uppgå till så mycket som till 90 miljarder kronor, sade
statsministern.

– Självklart kan också minskad elkonsumtion göra skillnad, sade Andersson
vidare. Jag vet att många svenska hushåll och företag redan vidtar åtgärder
för att dra ner på sina elutgifter, exempelvis genom att sänka
inomhustemperaturen en grad eller genom att skaffa timprisavtal. Jag vill
understryka att de därmed inte bara skyddar sin egen privatekonomi utan
bidrar också till att skydda Sverige. Men även om enskilda initiativ kan göra
skillnad, så är det här en kris som kräver att samhälle kliver fram och tar
kontroll över utvecklingen.

Statsministern beskrev därefter i ett antal punkter regeringens arbete för att
göra Sveriges och Europas energisystem mer robust:

Privata investerare som redan idag står i kö för att bygga ny
elproduktion ska också få möjlighet att göra det. För att havsbaserad
vindkraft ska komma på plats snabbare ska vi halvera tiden för att få
tillstånd för havsbaserade vindkraftsparker. 



Krav på att installera solceller på offentliga och kommersiella byggnader
för att öka produktionen av solkraft.
Ökad produktion i Forsmark avseende kärnkraft. Översyn av vilka
åtgärder som behövs för att utnyttja både befintlig och framtida
kärnkraft.  

Statsministern avslutade med att understryka förutsättningarna för framtida
robusta energisystem:

– Jag vill betona vikten av att Sverige får på plats långsiktiga spelregler för
energipolitiken. Vill man bygga mer vind- och solkraft behöver också det
vara tydligt för kommuner och husägare vad som gäller. Vill man bygga
kärnkraft måste det finnas regelverk som överlever upp till 15 riksdagsval.



Artikel från Försvarsdepartementet, Statsrådsberedningen

Artilleriammunition till Ukraina
Publicerad 31 augusti 2022

I samband med sin resa till Sollefteå, onsdag den 31
augusti besökte statsminister Magdalena Andersson
Västernorrlands regemente I21 tillsammans med
försvarsminister Peter Hultqvist. Vid pressträffen
meddelade statsministern att regeringen under
torsdagen kommer att fatta beslut om ett sjunde militärt
stödpaket till Ukraina.
Statsministern inledde pressträffen med att ge en sammanfattande bild av
konsekvenserna efter Rysslands invasion av Ukraina för ett halvår sedan och
hur detta bland annat har lett till Sveriges och Finlands ansökan till Nato och
drivit fram rekordhöga energipriser i Sverige och övriga Europa.
Statsminister Andersson återkallade också sina egna starka intryck från sitt
besök i ett krigsdrabbat Ukraina:

– Det råder ingen tvekan om att det är Ukraina som betalar det högsta priset
för Rysslands maktambitioner. Där vi betalar med höga elpriser, betalar
ukrainarna med sitt eget blod.

Efterfrågad ammunition i stödpaket

Tidigare i veckan aviserade regeringen ytterligare militärt stöd på 500
miljoner kronor till Ukraina, vid pressträffen preciserade statsministern
innehållet i det militära stödet:

– Imorgon kommer regeringen fatta beslut om ett sjunde militärt stödpaket
till Ukraina. Stödet utgörs av artilleriammunition, något som Ukraina
specifikt efterfrågat. Ammunitionen kan användas direkt och ger Ukraina
högre förmåga att bekämpa motståndaren bakom dess frontlinje. Detta
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stödpaket kommer ytterligare att stärka Ukrainas försvarsförmåga, här och
nu, sade statsministern. 

Pressmeddelande: Sjunde stödpaket till Ukraina

Uppdrag till Försvarsmakten och FMV

Statsminister Andersson avslutade sitt anförande vid pressträffen med att
meddela om ett uppdrag till Försvarsmakten och Försvarets materielverk:

– Jag vill förvarna att det här kriget riskerar att bli långvarigt och det är
centralt för hela Europa att Ryssland inte vinner. Idag kan vi därför meddela
att regeringen kommer att ge Försvarsmakten och Försvarets materielverk i
uppdrag att återkomma med en rapport om hur Sverige bäst ska kunna ge ett
långsiktigt och substantiellt stöd framöver. Detta samtidigt som vi ska
utveckla vår egen militära förmåga.



Artikel från Statsrådsberedningen

1 miljard i ökat stöd till Ukraina
Publicerad 29 augusti 2022

Statsminister Magdalena Andersson tog under
måndagen den 29 augusti emot Ukrainas
utrikesminister Dmytro Kuleba för samtal om bland
annat ett ökat svenskt stöd till Ukraina.
Vid den gemensamma presskonferensen inledde statsminister Andersson
med att hälsa den Ukrainska utrikesministern tillbaka till Stockholm och
reflekterade därefter kring de starka minnen som hennes resa till Kiev
tidigare i juli har skapat.

– Det är hjärtskärande att se grymheterna och ert stora bördiga land
ödeläggas, kommenterade statsministern sina upplevelser.

Artikel: Magdalena Andersson har besökt Ukraina

– Ni försvarar er själva och ert land, men ni försvarar också våra
gemensamma europeiska värderingar och internationella regelverk. Gränser
får aldrig ändras med våld och krig. Detta är ett enormt åtagande, och det är
vår plikt och ära att stötta er på alla upptänkliga sätt. Det är därför min
regering kommer att gå vidare med nya stödpaket till Ukraina för ett värde
av 1 miljard svenska kronor, cirka 100 miljoner US-dollar, sade hon.

Tvådelat stödpaket

Statsminister Andersson beskrev stödet som tvådelat:

– Den första delen är ett nytt militärt stöd, på 500 miljoner kronor. Innehållet
i det nya stödpaketet motsvarar era förfrågningar och ska komplettera
donationer från andra nationer. Ett beslut i frågan kommer fattas inom en
mycket nära framtid.
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Den andra delen av Sveriges stöd avser att stödja Ukrainas ekonomi,
motståndskraft och återhämtning, med ytterligare 500 miljoner SEK.
Statsminister Andersson beskrev stödet i flera punkter:

– Sverige kommer att stärka sitt stöd till återhämtning och återuppbyggnad
av Ukraina, inte minst genom hantering och återanvändning av förstörd
infrastruktur. Återvinning av förstörda byggnader och infrastruktur kan vara
farligt och explosivt. Sverige är väl lämpat att tillsammans med
internationella partners bistå Ukraina inom denna sektor. Vi kommer också
att stödja med köp av ukrainskt vete, vilket kommer att stödja den ukrainska
ekonomin och säkerställa fortsatta mattransporter från Ukraina.

– Vi kommer att ge finansiering till FN:s världslivsmedelsprogram för att
köpa, flytta och leverera vete som för närvarande har fastnat i Ukraina till
länder som riskerar att drabbas av svält. Det innebär att det svenska bidraget
kommer att möjliggöra avgång av ett fullastat fartyg, innehållande cirka 30
000 ton ukrainskt vete, till miljontals mottagare som riskerar att svälta.
Eftersom detta ökar självförsörjningen är det också avgörande för ukrainskt
oberoende.

Statsministern avslutade sitt anförande vid presskonferensen med att
understryka Ukrainas europeiska tillhörighet:

– Ukraina är en del av den europeiska familjen, och den europeiska familjen
kommer att hjälpa er att vinna det här kriget.

Under sitt besök träffar utrikesminister Kuleba även sin kollega
utrikesminister Ann Linde samt biståndsminister Matilda Ernkrans.



Artikel från Statsrådsberedningen

Samarbete gällande energi och
livsmedel på agendan när
statsministern tog emot Norges
statsminister
Publicerad 28 augusti 2022 Uppdaterad 29 augusti 2022

Söndag den 28 augusti tog statsminister Magdalena
Andersson emot Norges statsminister Jonas Gahr
Støre. Under mötet diskuterade Andersson och Gahr
Støre de nära relationerna mellan Sverige och Norge,
efterverkningarna av Rysslands invasion av Ukraina
såsom energipriser och livsmedelskris samt hur våra
länder kan fortsätta stötta Ukraina.
Magdalena Andersson berättade på presskonferensen efter mötet att båda
ländernas regeringar kommer fortsätta sitt enträgna stöd till Ukraina och att
Sveriges regering inom kort kommer att presentera ett ytterligare omfattande
paket för att stödja Ukrainas motståndskraft.

De båda statsministrarna hade även diskuterat de globala konsekvenserna av
Rysslands anfallskrig. Bland annat dess negativa effekter för Ukrainas
spannmålsexport som behöver nya vägar över land efter Rysslands attacker
mot Odessas hamn.

– Ett viktigt arbete pågår i EU:s regi med att bygga upp
solidaritetskorridorer, som framför allt går via Rumänien.  Jag kan i dag
meddela att vi från svensk sida har meddelat rescEU, som ordnar det här, att
vi står redo att bidra med experter på logistik för att snabba på
uppbyggnaden av de här solidaritetskorridorerna.  
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– Om mer spannmål kan transporteras landvägen kan Ukraina öka sin export,
samtidigt som Rysslands möjligheter att sätta press på Ukraina och
omvärlden minskar. I många länder i världen kommer svälten att öka om vi
inte lyckas med det här. Människor kommer att dö, sade statsministern.

Uppdrag om fortsatt samarbete kring elsystem

Krigets effekter på energi- och elmarknader var ett annat ämne som
diskuterades under mötet. Den sammankopplade elmarknaden gör detta till
en gemensam utmaning men också styrka, sade Magdalena Andersson och
lyfte fram hur Finland kunde understödjas med el från Sverige när Ryssland
stängde av sina elleveranser till landet i våras.

– Sverige och Norge har ett extra tätt samarbete kring elsystemen via våra
systemoperatörer. För att ytterligare öka vår gemensamma motståndskraft
har jag och Jonas har gett våra energiministrar i uppdrag att fortsätta våra
länders samarbete, sade statsministern.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern betonade vikten av
stöd till Ukraina på toppmöte för
Krimplattformen
Publicerad 23 augusti 2022

Tisdag den 23 augusti deltog statsminister Magdalena
Andersson digitalt i toppmötet för den internationella
Krimplattformen till stöd för Ukrainas suveränitet och
territoriella integritet.
I sitt anförande under mötet underströk Magdalena Andersson hur allvarligt
Sverige ser på de oräkneliga brott mot mänskliga rättigheter och
internationell lag som ryska myndigheter gjort sig skyldiga till på Krimhalvön
och annat tillfälligt ockuperat ukrainskt territorium.

Tal: Anförande av statsministern på Krimplattformens toppmöte

– Jag blev skakad av vad jag såg och hörde under mitt besök i Butja och
Borodjanka i juli, sade hon.

Artikel: Magdalena Andersson har besökt Ukraina

Statsminister Magdalena Andersson konstaterade att Rysslands aggression
primärt är riktad mot Ukraina, men att konsekvenserna av den även är
allvarliga för Europa och globalt, till exempel när det gäller tillgång till energi
och mat.

– Vi måste fortsätta att stå enade i vårt stöd till Ukraina, nu och på lång sikt.
Vi måste se till att det internationella samfundet fortsätter svara samordnat
och principfast för att stoppa Rysslands aggression och ställa ansvariga till
svars. Sverige kommer fortsätta sitt enträgna stöd till Ukraina. Min regering
kommer inom kort att presentera ytterligare omfattande stödpaket som
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kommer att stärka Ukrainas motståndskraft. Ju starkare Ukraina är, desto
säkrare är vi andra.

– Slava Ukraini (ära till Ukraina), avslutade statsministern.



Artikel från Statsrådsberedningen

Sveriges och Tysklands
samarbete i det nya
säkerhetsläget diskuterades när
statsministern tog emot Tysklands
förbundskansler
Publicerad 16 augusti 2022

Tisdag den 16 augusti tog statsminister Magdalena
Andersson emot Tysklands förbundskansler Olaf
Scholz i Sagerska huset. Under besöket diskuterade
Andersson och Scholz de nära relationerna mellan
Sverige och Tyskland i det nya säkerhetsläget efter
Rysslands invasion av Ukraina samt den ekonomiska
utvecklingen.
På pressträffen efter mötet lyfte statsminister Magdalena Andersson fram
europeisk enighet och samarbete som avgörande efter Rysslands invasion av
Ukraina. Hon tackade Tyskland för deras stöd för Sveriges och Finlands
ansökningar om Natomedlemskap och berättade att de också hade diskuterat
de ekonomiska effekterna av Rysslands krig.

– Ökad inflation, högre räntor och mer osäkerhet sätter press på företag och
hushåll och det måste ekonomisk politik ta hänsyn till. Men vi måste också
vara försiktiga och föra en långsiktigt hållbar finanspolitik, sade Magdalena
Andersson.

Statsministern betonade också att den säkerhetspolitiska situationen belyser
vikten av att påskynda den gröna omställningen.
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– Att minska vårt beroende av fossil energi är den enda vägen framåt, för
klimatet och för vår säkerhet. Grön omställning skapar dessutom jobb här
och nu, sade Magdalena Andersson.

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Försvar och grön omställning
diskuterades på informellt nordiskt
statsministermöte
Publicerad 15 augusti 2022

Måndag den 15 augusti deltog statsminister Magdalena
Andersson i ett informellt nordiskt statsministermöte i
Oslo. Under mötet diskuterade statsministrarna bland
annat frågor som försvar, hållbar havsförvaltning och
grön omställning. Tysklands förbundskansler Olaf
Scholz anslöt till mötet på eftermiddagen för ett separat
tysk-nordiskt möte med de nordiska statsministrarna.
På presskonferensen efter det första mötet konstaterade statsminister
Magdalena Andersson att hela Norden kommer att ingå i samma
försvarsallians när Sverige och Finland ansluter till Nato. Något som då
stärker möjligheterna att samarbeta i kring försvar i regionen.

– Men säkerhet handlar inte endast om militär kapacitet. Rysslands krig i
Ukraina visar hur nödvändigt det är att skydda och stärka våra samhällen
genom att påskynda den gröna omställningen, sade hon.

Att de nordiska länderna ligger långt fram i denna utveckling kan visa vägen
för andra, menade statsministern.

– Vi ska visa världen att det går att kombinera grön omställning med
ekonomisk utveckling och jobbskapande, sade Magdalena Andersson.

På presskonferensen efter de nordiska statsministrarnas möte med Tysklands
förbundskansler Olaf Scholz tackade statsminister Magdalena Andersson för
en dag med bra diskussioner.
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– Jag vill också återigen uttrycka vår djupa tacksamhet gentemot våra
nordiska grannar såväl som Tyskland för deras starka stöd för vår och
Finlands ansökan om Natomedlemskap. Vi är lyckligt lottade som har så
goda grannar, sade hon.



Artikel från Justitiedepartementet, Statsrådsberedningen

Uppmaning till Europeiska
kommissionen
Publicerad 09 juli 2022

Regeringen uppmanar Europeiska kommissionen att ta
initiativ för gemensamma och snabba åtgärder av EU-
institutionerna såväl som medlemsstaterna mot handel
och smuggling av olagliga skjutvapen.
Ett fortsatt samarbete är avgörande i kampen mot den organiserade
brottsligheten i Europa.

Statsminister Magdalena Anderssons och justitie- och inrikesminister Morgan
Johanssons brev till kommissionär Ylva Johansson, på engelska
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Artikel från Statsrådsberedningen

Sverige bjöds in som medlem på
Natos toppmöte
Publicerad 01 juli 2022

Den 29–30 juni deltog statsminister Magdalena
Andersson i Natos toppmöte i Madrid. Natos
medlemmar beslutade under mötet att bjuda in Sverige
och Finland som medlemmar.
Statsministern sade efter mötet att det varit tre viktiga dagar för Sveriges
säkerhet, men inledde med några ord om Ukraina.

– Vi får inte glömma bort det ukrainska folket som fortsätter att kämpa för
inte bara för sitt land utan också för den grundläggande rättigheten till
självbestämmande. Därför måste vi fortsätta att stötta försvaret av Ukraina,
sade statsministern.

Hon berättade att regeringen fattat beslut om att skicka ytterligare vapen och
materiel till ett värde av 500 miljoner kronor till Ukraina. Stöd som
efterfrågats från Ukraina – bland annat minröjningsutrustning och
pansarvärnsvapen.

Pressmeddelande: Ytterligare militärt stöd till Ukraina

Anslutningsprotokoll planerat att signeras nästa
tisdag

Statsministern sade att mötet i Madrid har varit en milstolpe, inte bara för
Sverige och Finland – utan för hela Nato, och att stödet för Sverige och
Finland varit ”nästan öronbedövande”.

– Planen är att anslutningsprotokollen kommer att signeras nästa tisdag. Jag
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kommer att skicka utrikesminister Linde till Bryssel. Vi kommer därefter att
kunna delta som observatörer i princip fullt ut. Nästa vecka planeras också
tekniska samtal med Nato. Sedan ska anslutningsprotokollet antas av 30
parlament* och den svenska riksdagen ska godkänna tillträdet. Mycket kan
hända längs vägen. 

– Sverige kommer bli säkrare i Nato – och Nato kommer bli säkrare med
Sverige som medlem, avslutade statsministern.

*Ratificieringsprocessen skiljer sig från land till land. I exempelvis Förenade
Kungariket krävs inte parlamentets formella godkännade.

Mer om raticifieringsprocessen på Natos webbplats (engelska)



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern i möte med Natos
generalsekreterare
Publicerad 27 juni 2022

Statminister Magdalena Andersson träffade under
måndagen Natos generalsekreterare Jens Stoltenberg i
Natohögkvarteret i Bryssel. Fokus vid mötet låg på
Sverige och Finlands ansökan om Natomedlemskap.
Mötet vid Natohögkvarteret inleddes med samtal kring det kraftigt
försämrade säkerhetsläget med anledning av Rysslands aggression mot
Ukraina. Fokus i diskussionerna låg sedan främst på Sverige och Finlands
ansökan om medlemskap i Nato. Statsministern lyfte bland annat upp det
utbredda stödet bland Natoländerna som Sverige och Finlands ansökan har
samt hur Sverige och Finland som Natomedlemmar kommer att öka
säkerheten för samtliga medlemsländer.

Vid mötet diskuterades även måndagens möte i Bryssel mellan
representanter från Sverige, Finland och Turkiet med anledning av Sverige
och Finlands ansökan samt Natos toppmöte i Madrid den 29-30 april där
Sverige deltar som partnerland.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern deltar i Europeiska
rådet
Publicerad 23 juni 2022

Statsminister Magdalena Andersson är på plats i
Bryssel för att under två dagar träffa EU:s stats- och
regeringschefer vid ett möte i Europeiska rådet i
Bryssel. På mötet kommer EU:s ledare bland annat fatta
beslut om huruvida Ukraina och Moldavien ska få status
som kandidatland.
– Jag hoppas på att vi väldigt snabbt kan fatta beslut om att ge Ukraina och
Moldavien kandidatlandsstatus, sa statsminister Magdalena Andersson. Det
är en otroligt viktig signal, inte minst för alla de soldater som strider för
Ukrainas självständighet.

Statsministern understryker även att det rör sig om ett unikt beslut som
kommer att kräva omfattande reformer i de berörda länderna.

På rådsmötet kommer EU:s statschefer även att diskutera den senaste
utvecklingen i Rysslands krig mot Ukraina, bland annat dess inverkan på den
globala livsmedelsförsörjningskrisen.

– Ryssland spelar ett cyniskt hungerspel genom sitt krig i Ukraina och vi
inom EU behöver naturligtvis göra allt vi kan för att få ut maten till världens
befolkning, sa statsministern.

Under mötet kommer även den aktuella ekonomiska situationen att
diskuteras och slutrapporten från konferensen om Europas framtid står även
på dagordningen. Vidare kommer EU:s stats- och regeringschefer att ha en
strategisk diskussion om EU:s förbindelser med sitt närområde.
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Mötet inleds med att EU:s ledare även träffar västra Balkans stats- och
regeringschefer.



Artikel från Statsrådsberedningen

Natomedlemskap och Rysslands
invasion av Ukraina på agendan
när statsministern tog emot Natos
generalsekreterare
Publicerad 13 juni 2022

Måndag den 13 juni tog statsminister Magdalena
Andersson emot Natos generalsekreterare Jens
Stoltenberg. Under mötet diskuterade Andersson och
Stoltenberg bland annat Sveriges och Finlands
ansökningar om Natomedlemskap, Rysslands invasion
av Ukraina och den säkerhetspolitiska situationen i
närområdet.
Statsministern sade på pressträffen efter mötet med Stoltenberg att Rysslands
invasion av Ukraina var en vattendelare, för Europa och Sverige, som
ändrade Sveriges säkerhetspolitiska situation.

– Efter noggrant övervägande tillsammans med riksdagspartierna, beslutade
min regering, med brett stöd bland allmänheten och i riksdagen, att ansöka
om Nato-medlemskap, sade hon.

Magdalena Andersson betonade att det faktum att Sverige ansöker
tillsammans med Finland kommer att öka säkerheten för båda länderna samt
för Östersjöregionen, Europa och Nato. Hon sade också att Sverige tar
Turkiets synpunkter gällande Sveriges och Finlands ansökningar på stort
allvar och att hon varmt välkomnar Jens Stoltenbergs arbete med att
underlätta dialogen länderna emellan.

– Vi har mycket att erbjuda Nato och dess medlemmar. Både Sverige och
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Finland kommer att bidra till säkerheten i regionen och för hela Nato,
inklusive Turkiet, sade statsministern.



Artikel från Statsrådsberedningen

Nationaldagshälsning från
statsministern
Publicerad 06 juni 2022

Glad nationaldag! Sverige är ett fantastiskt land och det
finns mycket att vara stolt över som svensk. Vi har en
skola, sjukvård och äldreomsorg tillgänglig för alla
oavsett hur mycket man tjänar. Tilliten mellan
människor i Sverige är hög och vi har kommit långt när
det gäller jämställdheten mellan kvinnor och män. Det
ska vi fira idag!
Men vi har också allvarliga samhällsproblem. Segregationen har skapat
parallellsamhällen i Sverige och gängkriminella sprider skräck i
bostadsområden. Riskkapitalister tar ut stora vinster i stället för att fler lärare
anställs i skolan. Och vårt beroende av fossila bränslen påverkar både vårt
klimat och vår säkerhet.

Därför har min regering satt upp tre prioriteringar. Vi ska knäcka
kriminaliteten och bryta segregationen, ta tillbaka den demokratiska
kontrollen över välfärden och leda klimatomställningen som skapar svenska
jobb.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Grön omställning och den
säkerhetspolitiska situationen på
agendan när statsministern tog
emot FN:s generalsekreterare
Publicerad 01 juni 2022

Den 1 juni tog statsminister Magdalena Andersson emot
FN:s generalsekreterare António Guterres. På
dagordningen för mötet stod den säkerhetspolitiska
situationen i Europa efter Rysslands invasion av
Ukraina samt återhämtningen från pandemin och den
gröna omställningen.
Statsministern sade på pressträffen efter mötet att Sverige sedan länge har ett
stort engagemang i FN och är en stark förespråkare av multilateralt
samarbete, mänskliga rättigheter och internationell rätt.

– Vårt starka engagemang kommer att fortsatta eftersom globala utmaningar
kräver globalt samarbete och FN är den självklara arenan. Och utmaningarna
är många och brådskande. Klimatkrisen, coronapandemin, hot mot
demokrati och mänskliga rättigheter. Rysslands invasion av Ukraina och dess
förödande konsekvenser. FN är mer relevant än någonsin för att hantera
dessa globala kriser och utmaningar, sade hon.

Stockholm +50

António Guterres besöker Stockholm med anledning av FN:s högnivåmöte,
Stockholm +50, som startar under torsdagen. Mötet hålls femtio år efter FN:s
första miljökonferens, Stockholmskonferensen, och syftar till att öka takten i
den globala omställningen mot hållbara samhällen. Sverige står tillsammans
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med Kenya värdar för konferensen.



Artikel från Statsrådsberedningen

EU-ledarna antog EU:s sjätte
sanktionspaket mot Ryssland
Publicerad 31 maj 2022

Europeiska rådet möttes i Bryssel den 30-31 maj. På
det extrainsatta EU-toppmötet ställde sig EU-ledarna
bakom en rad åtgärder med bäring på Rysslands
invasion av Ukraina. Statsminister Magdalena
Andersson företrädde Sverige.

Läget i Ukraina

Mötet inleddes med en diskussion om situationen i Ukraina där Ukrainas
president Volodymyr Zelenskyj deltog via länk.

Sjätte sanktionspaketet

EU:s ledarna enades om ett sjätte sanktionspaket mot Ryssland. Det innebär
att två tredjedelar av EU:s oljeimport från Ryssland stoppas. Därutöver
införs ytterligare sanktioner mot ryska banker och individer.

Ekonomiskt stöd

Rysslands invasion har försatt Ukraina i en akut likviditetskris. EU-ledarna
enades därför om ett makroekonomiskt stöd om 9 miljarder euro till den
Ukraina staten.  

Handlingsplanen RePowerEU

På uppmaning av EU-ledarna har EU-kommissionen tagit fram en
handlingsplan för att fasa ut EU:s beroende av rysk energiimport och därmed
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också minska beroendet av fossila bränslen. EU-ledarna diskuterade
handlingsplanen RePowerEU som EU-kommissionen presenterade den 18
maj. Planen har tre huvudsakliga delar; en mer diversifierad energiimport,
snabbare utbyggnad av förnybar energi och om energibesparing.

Livsmedel

EU-ledarna diskuterade livsmedelsförsörjningen i kölvattnet av att Ukraina
som en stor leverantör av jordbruksprodukter stoppas av Ryssland från att
exportera till världsmarknaden. I fokus för diskussionen stod EU:s
möjligheter att hjälpa till med europeisk infrastruktur och samordning. EU-
ledarna enades om att medel via Europeiska utvecklingsfonden ska avsättas
för att säkra tillgången till livsmedel Afrikanska unionens ordförande Macky
Sall deltog i diskussionen via länk.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern uppmärksammade
Veterandagen
Publicerad 29 maj 2022

Den 29 maj uppmärksammade statsminister Magdalena
Andersson Sveriges veteraner.
Statsministern deltog som hederstalare vid den statsceremoniella högtiden i
anslutning till Veteranmonumentet Restare i Stockholm för att hedra de män
och kvinnor som gjort och gör insatser i fredens tjänst under internationella
uppdrag.

Deltog vid ceremonin gjorde även överbefälhavare Micael Bydén, prins Carl
Philip, rikspolischef Anders Thornberg och talman Andreas Norlén.

Försvarsmakten uppmärksammade vid årets veterandag särskilt de veteraner
som tjänstgjorde på Cypern vid FN-insatsen UNFICYP (United Nations
Peacekeeping Forces in Cyprus). Under åren 1964 till 1993 bidrog Sverige
med över 25 000 soldater och mer än 2300 poliser.

Veterandagen instiftades 2010 och är sedan 2018 allmän flaggdag.

Tal av statsminister Magdalena Andersson på veterandagen

Ceremonin webbsändes på Försvarsmaktens youtube-kanal

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Extra EU-toppmöte till följd av
Rysslands invasion av Ukraina
Publicerad 27 maj 2022

Europeiska rådet möts i Bryssel den 30-31 maj. På det
extrainsatta EU-toppmötet väntas diskussioner om en
rad frågor med bäring på Rysslands invasion av
Ukraina. De handlar bland annat om EU:s fortsatta stöd
till Ukraina, om energi och livsmedelsförsörjning.
Statsminister Magdalena Andersson företräder Sverige.

Läget i Ukraina

Mötet inleds med en diskussion om situationen i Ukraina där också frågorna
om landets likviditetsproblem och om EU:s stöd för landets återuppbyggnad
kommer att diskuteras. I diskussionens början deltar Ukrainas president
Volodymyr Zelenskyj via länk.

Energi

Vid mötet i mars uppmanade EU-ledarna EU-kommissionen att ta fram en
handlingsplan för att fasa ut EU:s beroende av rysk energiimport och därmed
också minska beroendet av fossila bränslen. EU-kommissionen presenterade
handlingsplanen, RePowerEU, den 18 maj. Den har tre huvudsakliga delar;
en mer diversifierad energiimport, snabbare utbyggnad av förnybar energi
och om energibesparing.

EU-ledarna förväntas bland annat diskutera insatser på elmarknaden för att
hålla tillbaka de ökande elpriserna och nå uppsatta mål för
energieffektivisering och förnybar energi.  
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Livsmedel

EU-ledarna väntas lyfta situationen för livsmedelsförsörjningen och
prisutvecklingen i kölvattnet av att Ukraina som en stor leverantör av
jordbruksprodukter stoppas av Ryssland från att exportera till
världsmarknaden. I fokus för diskussionen står EU:s möjligheter hjälpa till
med europeisk infrastruktur och samordning.

Afrikanska unionens ordförande Macky Sall deltar i diskussionen via länk.

Säkerhet och försvar

EU-ledarna kommer att diskutera hur EU-länderna tillsammans kan arbeta
vidare med bättre samordning och utveckling av försvarsindustri och
försvarsrelaterad teknologi i EU.

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern hälsade Estlands
premiärminister välkommen
Publicerad 25 maj 2022

Statsminister Magdalena Andersson hälsade under
onsdagen den 25 maj, premiärminister Kaja Kallas från
Estland varmt välkommen till Stockholm.
Statsminister Andersson lyfte vid välkomnandet även det partnerskap och de
vänskapsband som finns mellan Sverige och Estland.

I sitt välkomstanförande riktade Magdalena Andersson dessutom ett stort
tack till Estland för deras stöd till Sverige och Finland i samband med
ländernas ansökan om medlemskap i Nato.

Magdalena Andersson:
– I dessa tider är det angeläget att tillsammans med andra skapa ökad
säkerhet. Jag uppskattar den dialog vi haft under de senaste månaderna, och
särskilt uppskattar jag Estlands aktiva hållning i ert stöd för vår Nato-
ansökan. Ert agerande är ovärderligt. Stort tack för det.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog emot
Europeiska rådets ordförande
Charles Michel
Publicerad 25 maj 2022

Europeiska rådets ordförande Charles Michel besökte i
dag Sverige. Statsminister Magdalena Andersson höll
tillsammans med honom en pressträff efter att ha
diskuterat Rysslands invasion av Ukraina, Sveriges
ansökan till Nato och vad som är på EU:s agenda
härnäst.
– EU kommer även fortsättningsvis vara vår främsta arena för utrikes- och
säkerhetspolitik och Sverige kommer att fortsätta bidra till EU som en stark
aktör. Vi ser fram emot att stärka vår säkerhetssamarbete, både inom vår
union - och som framtida medlem av Nato - mellan dessa två organisationer,
sa Magdalena Andersson på pressträffen.

Av Natos 30 medlemsländer är 21 medlemmar i EU. Samtliga dessa
välkomnar Sverige och Finlands ansökan till Nato. Det är en tydlig signal på
vår enighet och övertygelse att Nato kommer att stärkas med Sverige och
Finland som medlemmar.

Nästa vecka deltar Magdalena Andersson i Europeiska rådets möte där de
kommer att diskutera bland annat EU:s stöd till Ukraina, sanktioner mot
Ryssland och den gemensamma säkerhetspolitiken.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Sveriges statsminister Magdalena
Andersson och Finlands president
Sauli Niinistö träffade under
torsdagen USAs president Joe
Biden i Washington
Publicerad 19 maj 2022

I sitt anförande till president Biden efter mötet i Vita
huset inleder Magdalena Andersson med att bekräfta
den nära relation våra länder har genom familjeband,
handel och framför allt genom ländernas gemensamma
värderingar och tron på demokrati och frihet.
Värderingar och övertygelser som nu prövas.
– Situationen i Ukraina påminner oss om den mörkaste epoken i Europa, och
i hotfulla tider är det gott att vara bland vänner, säger statsminister
Magdalena Andersson.

– Jag och Finlands president Sauli Niinistö har kommit hit under väldigt
speciella tider, säger statsministern vidare. Efter mer än tvåhundra år av
militär alliansfrihet, så har Sverige valt en ny väg. I går lämnade Sverige och
Finland vår ansökan om medlemskap i Nato.

Statsministern beskriver vidare hur den fullskaliga ryska invasionen av
Ukraina, ett självständigt och demokratiskt land, blev en vattendelare för
Sverige.

– Det är med brett folkligt- och parlamentariskt stöd som regeringen kommit
till slutsatsen att Sverige och svenska folkets säkerhet är bäst skyddat inom
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försvarsalliansen.

Magdalena Andersson tackar även i sitt tal för det omfattande stöd USA ger
Ukraina och för det långsiktiga engagemanget för säkerhetsläget i Europa.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog emot Finlands
president
Publicerad 17 maj 2022

Tisdag den 17 maj tog statsminister Magdalena
Andersson emot Finlands president Sauli Niinistö som
avlade statsbesök i Sverige på inbjudan av H.M.
Konungen.
– Sverige och Finland kommer under morgondagen att tillsammans lämna in
ansökan om medlemskap i Nato. Det är ett styrkebesked och en tydlig signal
om att vi står enade inför framtiden, sade statsministern på den gemensamma
pressträffen efter mötet.

– Igår fattade regeringen, med ett brett stöd i riksdagen, beslut om att ansöka
om medlemskap i Nato. Att vi gör det nu och tillsammans med Finland är det
bästa för vårt lands säkerhet. Det är ett historiskt beslut och jag är glad att i
denna viktiga tid ta emot vår närmaste partner, sade statsminister Magdalena
Andersson.

Inlämnandet av ansökan kommer att följas av ett möte med USA:s president
Joe Biden berättade statsministern.

– På torsdag kommer vi att ha ett gemensamt möte tillsammans med
president Joe Biden i Vita huset. Det ger oss en god möjlighet att diskutera
vår gemensamma process.

Pressmeddelande: Statsministern reser till Washington D.C. för möte med
USA:s president - Regeringen.se

Erhållit tydliga försäkringar om stöd

Regeringen har fört samtal med bland annat USA, Storbritannien, Tyskland,
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Frankrike, Norge och Danmark och erhållit tydliga försäkringar om stöd
under ansökningsperioden, berättade statsministern.

– Med Nato som gemensam plattform innebär ett svenskt medlemskap att
det nordiska försvarssamarbetet kan fördjupas betydligt. Vi blir också en
stark nordisk röst i Nato med fler möjligheter att värna vår säkerhet, sade
statsminister Magdalena Andersson.



Artikel från Statsrådsberedningen

Regeringen har idag fattat beslut
om att Sverige ska ansöka om
medlemskap i Nato
Publicerad 16 maj 2022

Beslutet bygger på den säkerhetspolitiska analys som
regeringen inbjöd övriga riksdagspartier till och de
slutsatser som redovisades i en rapport den 13 maj.
Det är regeringens bedömning att ett svenskt Nato-medlemskap är det bästa
sättet att värna Sveriges säkerhet mot bakgrund av det i grunden förändrade
säkerhetspolitiska läget efter Rysslands invasion av Ukraina.

Sveriges säkerhetspolitiska vägval var i dag också föremål för en särskild
debatt i riksdagen.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Politisk solidaritetsförklaring
undertecknad mellan Sverige och
Storbritannien
Publicerad 11 maj 2022

Statsminister Magdalena Andersson tog under onsdag
den 11 maj emot Storbritanniens premiärminister Boris
Johnson på Harpsund för överläggningar i syfte att
ytterligare fördjupa ländernas bilaterala säkerhets- och
försvarspolitiska samarbete.
Som ett resultat av mötet har ministrarna undertecknat en politisk
solidaritetsförklaring som bland annat innebär att länderna kommit överens
om att stödja varandra i så väl fred som i kris och konflikt. 

– Vi är överens om en ny politisk solidaritetsförklaring mellan Sverige och
Storbritannien. Den innebär att om någon av oss ber om hjälp vi katastrof
eller angrepp så hjälper vi varandra. Det skulle även kunna innebära militära
resurser, säger statsminister Magdalena Andersson. 

Avsikten med förklaringen är att uttrycka solidaritet i linje med den svenska
unilaterala solidaritetsförklaringen och den nordiska deklarationen om
solidaritet. Det fanns en önskan från båda parter att utrycka denna solidaritet
efter att Storbritannien lämnat EU och därmed inte längre omfattas av EU:s
gemensamma  solidaritetsförklaring. Förklaringen kommer komplettera det
europeiska och euroatlantiska samarbetet som finns idag, men inte ersätta
det.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Program för statsbesöket från
Finland
Publicerad 10 maj 2022

Program för statsbesöket av Finlands president Sauli
Niinistö och fru Jenni Haukio 17–18 maj 2022.

Tisdag 17 maj

Förmiddag

Högtidlig välkomstceremoni 
Statsbesöket inleds när kungaparet möter presidentparet vid Hovstallet för
kortege till Kungliga slottet.
Hovstallet

Vid den högtidliga välkomstceremonin på Inre borggården inspekterar
presidenten och kungen Grenadjärkompaniet ur Livgardet och
nationalsånger spelas. Presidentparet presenteras för representanter för
riksdag och regering. Kungaparet hälsar samtidigt på den finska
delegationen. Allmänheten är välkommen att närvara vid välkomstceremonin
på Inre borggården.
Kungliga slottet

Kungen och presidenten ger därefter ett pressuttalande i Lovisa Ulrikas
matsal.

Möte med talmannen
President Niinistö tas emot av talman Andreas Norlén i riksdagen. Efter
deras möte håller presidenten ett anförande i Andrakammarsalen, i närvaro
av kungaparet och fru Haukio. Temat för anförandet är ”Ett ansvarstagande,
starkt och stabilt Norden”. Anförandet webbsänds på riksdagens webbplats. 
Riksdagen
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Bernadottebiblioteket 
Drottningen och fru Haukio besöker Bernadottebiblioteket på Kungliga
slottet, där t.f.  slottsbibliotekarie Arvid Jakobsson kommer att förevisa ett
urval av bibliotekets objekt. 
Bernadottebiblioteket

Lunch
Kungaparet bjuder presidentparet på lunch på Kungliga slottet. 
Utrikesministern står samtidigt värd för en lunch på Utrikesdepartementet för
representanter ur den finska delegationen.

Eftermiddag

Möte med statsministern
Efter lunch tar statsminister Magdalena Andersson emot president Sauli
Niinistö i Adelcrantzska huset. Efter bilaterala överläggningar hålls en
presskonferens.

Waldemarsudde 
Fru Haukio och drottningen besöker Waldemarsudde och utställningen ”Ljus
över hav och land – Önningebykolonin på Åland”. De tas emot av
riksmarskalk Fredrik Wersäll och överintendent och museichef Karin Sidén. 
Waldemarsudde

Kulturevenemang: Dåtida, samtida och framtida – hur vidareutvecklas
det svensk-finska kultursamarbetet
Presidentparet och kungaparet deltar i ett kulturevenemang arrangerat av
Finlandsinstitutet, Svenska institutet och Kulturhuset Stadsteatern. Efter
öppningstal av utrikeshandelsminister och minister för nordiska frågor Anna
Hallberg följer samtal om de kulturella banden mellan Finland och Sverige
och visioner framåt. Medverkande: Maria Sid, teater- och scenkonstchef
Kulturhuset Stadsteatern, Stefan Forsberg, vd och chef Stockholms
konserthus och Susanna Pettersson, överintendent Nationalmuseum.
Därefter följer ett panelsamtal om nya möjligheter för film- och
tevedramaindustrin med Alma Pöysti, skådespelare, Dritero Kasapi,
teaterchef Riksteatern, Klaus Härö, regissör och Laura Munsterhjelm, Actors
in Scandinavia. Mark Levengood är konferencier. Medverkar gör också
Stina Ekblad, Bianca Kronlöf, Shebly Niavarani, Virpi Pahkinen och Anna
Järvinen. Cecilia Brinck, kommunfullmäktiges ordförande och Kerstin
Brunnberg, styrelseordförande, Maria Sid, teater- och scenkonstchef och
Malin Dahlberg, vd Kulturhuset Stadsteatern, samt Madeleine Sjöstedt,
generaldirektör Svenska institutet och Anders Eriksson, direktör



Finlandsinstitutet tar emot vid ankomst.
Kulturhuset Stadsteatern
Finlandsinstitutet
Svenska institutet

Kväll

Galamiddag
Statsbesökets första dag avslutas med att kungaparet ger en galamiddag på
Kungliga slottet.

Onsdag 18 maj

Förmiddag

Rundabordssamtal om grön omställning
Presidenten och kungen deltar i ett rundabordssamtal på Finlandsinstitutet,
arrangerat av Business Sweden och Svenskt Näringsliv, med Finlands
näringsminister Mika Lintilä och näringsminister Karl-Petter Thorwaldsson,
samt företrädare för finskt och svenskt näringsliv, bland dem Fredrik
Persson, styrelseordförande Svenskt Näringsliv och Jan Larsson, vd Business
Sweden. Temat för samtalet är ländernas arbete med att stärka
motståndskraften och innovationssamarbetet och påskynda den gröna
omställningen. ”How can Finland and Sweden co-innovate and scale-up
solutions to accelerate the green transition? Tuula Teeri, vd Kungl.
Ingenjörsvetenskapsakademin, IVA, är moderator. Finlandsinstitutets
direktör Anders Eriksson hälsar välkommen vid ankomst.
Finlandsinstitutet
Business Sweden
Svenskt Näringsliv

Stockholms örlogsbas Berga
Presidenten och kungen besöker Stockholms örlogsbas Berga, i sällskap av
prins Carl Philip. De välkomnas av ställföreträdande chefen för
Amfibieregementet, överstelöjtnant Joakim Kindahl. Besöket inleds med
möte med Amfibieregementets och Fjärde sjöstridsflottiljens personal och
förevisning av fartyg och materiel. Därefter följer en genomgång av det
svensk-finska försvarssamarbetet med deltagande av Finlands
försvarsminister Antti Kaikkonen, statssekreteraren i Försvarsdepartementet
Jan-Olof Lind, samt ÖB Micael Bydén. Besöket avslutas med ett
rundabordssamtal med säkerhets- och försvarspolitiska experter.



Försvarsmakten

Svenska Akademien
Fru Haukio och drottningen besöker Svenska Akademien, där de välkomnas
av den ständige sekreteraren Mats Malm. Tillsammans med ledamöterna Tua
Forsström och Åsa Wikforss äger ett samtal rum om Svenska Akademiens
arbete med ordböcker, priser/stipendier, Nobelpriset i litteratur och
utgivningen av böcker. I Börssalen kommer man att få information om själva
salen samt titta på utställningen av arkivföremål.
Svenska Akademien

Nordiska museet, aktivitetscenter för ukrainska barn
Fru Haukio och drottningen besöker Nordiska museet och aktivitetscentret
för ukrainska barn, Ukrainian Children Activity Center, som drivs i
samarbete med den ideella organisationen Beredskapslyftet. Centret
öppnade i mitten av april och har som mål att erbjuda barn som flytt krigets
Ukraina en trygg miljö med rutiner och socialt umgänge. Nordiska museets
chef Sanne Houby Nielsen, Beredskapslyftets ordförande Malin Leffler och
medgrundare Fredrik Hillelson hälsar välkommen. Efter en kort introduktion
om syftet med Beredskapslyftet berättar centrets ukrainske projektledare
Denys Grodyenko om bakgrunden till och arbetet vid centret.
Nordiska museet – Ukrainian Children Activity Center

Lunch i Stockholms stadshus
Stockholms stad ger en lunch med kommunfullmäktiges ordförande Cecilia
Brinck och finansborgarrådet Anna König Jerlmyr som värdar. Vid lunchen i
Gyllene salen deltar presidentparet, kungaparet, kronprinsessparet och
prinsparet. Regeringen representeras av näringsminister Karl-Petter
Thorwaldsson.
Stockholms stadshus

Eftermiddag

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap, MSB
Presidentparet och kungaparet besöker Myndigheten för samhällsskydd och
beredskap, MSB. De tas emot av generaldirektören Charlotte Petri
Gornitzka. Regeringen representeras av justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson. På MSB kommer det svensk-finska samarbetet inom
krisberedskap och civilt försvar att presenteras och exempel ges på hur det
operativa arbetet går till.
MSB



Presidentparets mottagning
Presidentparet står värd för en mottagning till sina svenska värdars ära.

Kväll

Avsked
Statsbesöket avslutas när kungaparet tar farväl av sina gäster vid en
ceremoni på Kungliga slottet.

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Magdalena
Andersson i överläggningar med
Tysklands regering och Finlands
statsminister
Publicerad 03 maj 2022

Statsminister Magdalena Andersson har i dag, tisdag
den 3 maj, varit på Schloss Meseberg i Tyskland
inbjuden av förbundskansler Olaf Scholz för att
tillsammans med Finlands statsminister Sanna Marin
delta i regeringsöverläggningar med Tysklands
regering.
I sitt tal till media efter mötet lyfte statsministern fram hur värdefull
möjligheten är att tillsammans diskutera det nya säkerhetspolitiska läget i
Europa och dess konsekvenser.

– Det här mötet är en viktig signal till omvärlden om vår gemenskap,
betonade statsminister Magdalena Andersson.

Statsministern berättade vidare att hon under mötet beskrivit att Sverige nu
står inför avgörande säkerhetspolitiska beslut och att Sveriges regering gör
en kompletterande säkerhetspolitisk analys tillsammans med Sveriges
riksdagspartier.

Under mötet har även situationen i Ukraina och det brutala krig som nu
pågått i över två månader diskuterats, berättade statsministern.

De gemensamma uttalandena går att se i efterhand på tyska regeringens
webbplats (tyska och engelska).

https://www.regeringen.se/


Tyska regeringens webbplats



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern besökte Norrköping
Publicerad 21 april 2022

Med anledning av de upplopp som ägt rum på flera
platser i landet under påskhelgen besökte statsminister
Magdalena Andersson den 20 april Norrköping för att
träffa poliser och representanter för kommunen och
lokalsamhället.
– Poliserna vittnar om ett fruktansvärt hat och våld. Om att gå till arbetet
och mötas av stenar och brandbomber, när det enda man försöker göra är sitt
jobb. Ett angrepp på polisen är ett angrepp på hela Sverige, på vår demokrati
och rättsstat. Både högerextremister och de kriminella gängen vill skapa oro
och splittring i vårt land. Här måste alla vi som älskar Sverige och står upp
för demokratin hålla ihop, sa statsministern i samband med besöket.

Att bryta segregationen och tränga tillbaka det våld och den brottslighet som
hotar samhällsgemenskapen är en av regeringens prioriteringar.

– Min regering kommer att jobba med full kraft för att vända på varje sten
för att bryta segregationen och därmed nyrekryteringen till gängen. Vi har
redan skärpt lagar, kriminaliserat fler handlingar och har en snabb utbyggnad
av polisen. Men det är bara början. För de upplopp vi har sett i helgen – de
hör inte hemma i Sverige, sa statsminister Magdalena Andersson.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

Fördjupade samtal mellan
Sveriges och Finlands
statsministrar om den
säkerhetspolitiska situationen
Publicerad 13 april 2022

Det försvars- och säkerhetspolitiska samarbetet mellan
Sverige och Finland samt den försämrade
säkerhetspolitiska situationen i närområdet
diskuterades när statsminister Magdalena Andersson
tog emot Finlands statsminister Sanna Marin.
– Bandet mellan våra länder är starkt. Och vårt samarbete har fördjupats
under de senaste veckorna, sa statsminister Magdalena Andersson på
pressträffen i samband med mötet.

Statsministern betonade också hur Rysslands invasion av Ukraina och
övergrepp mot den ukrainska befolkningen har förändrat den
säkerhetspolitiska situationen.

– Den säkerhetspolitiska situationen visar på behovet av ett nära samarbete
inom EU, mellan de nordiska länderna och mellan Sverige och Finland, sa
hon.

Statministern konstaterade att Sverige och Finland har ett nära samarbete i
försvars- och säkerhetspolitiska frågor och att detta samarbete nu fördjupas
ytterligare.

– Både Sverige och Finland för diskussioner för att stärka vår säkerhet.
Sanna kommer att uppdatera mig om diskussionerna i Finland och jag

https://www.regeringen.se/


kommer uppdatera henne om de svenska diskussionerna.  

– Inget beslut är riskfritt efter den 24 februari. Även om våra respektive
beslut måste vara självständiga, så är vi beroende av varandra i vårt nära
säkerhetssamarbete, sa statsminister Magdalena Andersson.



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog emot EU-
kommissionens ordförande
Publicerad 08 april 2022

Statsminister Magdalena Andersson tog under torsdag
den 7 april emot EU-kommissionens ordförande Ursula
von der Leyen. Säkerhetssituationen i Europa,
omställning för klimatet med särskilt fokus på den
svenska skogsnäringen samt Sveriges
återhämtningsplan med anledning av coronapandemin
stod på agendan för mötet.
I den nationella återhämtningsplanen som ska stötta Sverige efter pandemin
läggs särskilt tyngd vid gröna och digitala investeringar för att göra Sverige,
och EU, mer motståndskraftigt. Stockholm Exergi får stöd via
återhämtningsplanen och är ett av flera svenska företag som sätter Sverige i
framkant för klimatomställningen. EU-kommissionens ordförande och
statsministern besökte Stockholm Exergis anläggning där man arbetar med
avskiljning och lagring av koldioxid.

– Sverige står tillsammans med EU:s medlemsländer enat med Ukraina.
Ryssland ska ställas till svars för krigsbrott och Sverige kommer att stötta
den internationella brottmålsdomstolen. Invasionen har gjort det än mer
tydligt att Europa behöver vara oberoende av rysk olja och gas och snabba
på klimatarbetet, både för miljöns skull men också för att stärka vår
säkerhet, sade statsminister Magdalena Andersson på en presskonferens
efter mötet med von der Leyen.

Ursula von der Leyen presenterade även EU-kommissionens utvärdering av
Sveriges nationella återhämtningsplan, i vilken Sverige kommer att ta del av
circa 34 miljarder kronor från EU:s tillfälliga återhämtningsinstrument
NextGenerationEU.

https://www.regeringen.se/




Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern deltog på
minnesceremoni för att hedra
offren på Drottninggatan
Publicerad 07 april 2022

I dag har det gått fem år sedan terrorattentatet i centrala
Stockholm där fem människor dödades och många
skadades. Med anledning av årsdagen deltog
statsminister Magdalena Andersson i dag i en
minnesceremoni för att hedra offren.
– Mina och svenska folkets tankar går i dag till offren och deras anhöriga.
Tillsammans minns vi den dagen med sorg och vrede, säger statsminister
Magdalena Andersson.

Regeringens arbete mot terrorismen fortsätter.

– Våldet, terrorismen och extremismen har ingen plats i vårt demokratiska
samhälle, säger statsministern.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Statsrådsberedningen

EU och USA stod enade för
Ukraina vid Europeiska rådets
möte
Publicerad 25 mars 2022

Europeiska rådets möte den 24-25 mars sammanföll
med att Rysslands invasion av Ukraina pågått i en
månad och mötets fokus låg på krigets och dess
konsekvenser för EU. USA:s president besökte mötet
för överläggningar under torsdagskvällen och på
fredagen låg fokuset på det strategiska beroendet av
ryska fossila bränslen, de höga energipriserna i EU och
den gröna omställningen.
Statsminister Magdalena Andersson underströk att hon ser positivt på att
USA och EU håller en enad front mot Ryssland för att få slut på kriget.

- USA:s president Joe Biden var mycket tydlig i sitt budskap till Europas
ledare igår. Det är genom enighet och ett nära samarbete som vi kan agera
med kraft mot Rysslands brutala invasion av Ukraina, sa statsministern vid
en pressträff i samband med rådsmötet. Statministern berättade även att hon
under mötet fick möjlighet att delta i samtalet med president Joe Biden vilket
inte var möjligt för att alla EU-ledare. 

- Jag tog jag upp vikten av att fortsätta det goda samarbetet om sanktionerna,
att fortsätta stödja Ukraina. Vi behöver också förbereda för en
återuppbyggnad av Ukraina och inte minst behöver vi gemensamt öka våra
ansträngningar för att bryta EU:s beroende av rysk olja och gas, sa
statsministern.

https://www.regeringen.se/


Ukrainas president Volodymyr Zelenskyj talade också till mötesdeltagarna
via länk. Presidenten tackade för EU:s stöd i kriget och vädjade även om fler
sanktioner mot Ryssland och mer stöd till Ukraina.  

Under mötets andra dag diskuterades hur EU ska hantera de höjda priserna
på bland annat energi och livsmedel som kriget orsakar. Dessutom
diskuterades hur EU kan verka för den gröna omställningen i unionen och
samtidigt minska medlemsstaternas beroende av fossila bränslen från
Ryssland och andra delar av världen.

-Vi i Sverige har drivit de här frågorna under en längre tid och nu finns en
helt annan entusiasm från de andra medlemsländerna, sa statsministern. Det
är i gröna omställningen som framtiden ligger och de investeringarna vi gör
kan också skapa väldigt många jobb här och nu.

Pressträff med statsministern efter toppmötets andra dag: Video på
Europeiska rådets webbplats Del 1 Del 2

 



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern besökte London
Publicerad 15 mars 2022

Statsminister Magdalena Andersson besökte den 14–15
mars London för att delta i möten med ledare från
länderna som deltar i försvarssamarbetet Joint
Expeditionary Force (JEF) samt bilaterala möten med
Storbritanniens PM Johnson och Finlands President
Niinistö – I Sverige bygger vi vår säkerhet tillsammans
med andra, bland annat genom samarbetet inom Joint
Expeditionary Force. Mötet är en viktig signal till vår
omvärld, om samarbete, beslutsamhet och enighet,
sade hon.
Magdalena Andersson berättade att ledarna från Sverige, Danmark, Estland,
Finland, Island, Lettland, Litauen, Nederländerna, Norge och Storbritannien
under måndagen diskuterat den europeiska säkerhetssituationen, åtgärder
med anledning av Rysslands olagliga militära aggression och hur de bäst
stöttar Ukraina. Mötet skedde med ledarna för länder som ingår
försvarssamarbetet Joint Expeditionary Force (JEF), som leds av
Storbritannien.

Efter mötena med länderna inom JEF-samarbetet hade statsministern också
ett bilateralt möte med Finlands president Sauli Niinistö och Storbritanniens
premiärminister Boris Johnson. På mötet med Boris Johnsson diskuterades
samarbetet mellan Sverige och Storbritannien, inte minst på försvarssidan.

– Rysslands aggression mot Ukraina är ett brutalt angrepp mot Ukraina och
dess befolkning men också ett angrepp mot varje lands rätt att välja sin egen
väg. Om Putin trodde att han skulle möta ett splittrat Europa och en splittrad
västvärld så har han gjort en grov felbedömning. Putin isolerar Ryssland och
enar omvärlden, sade statsminister Magdalena Andersson.

https://www.regeringen.se/




Artikel från Statsrådsberedningen

Deklaration för Ukraina på
informellt möte i Europeiska rådet
Publicerad 15 mars 2022

Den 10 –11 mars träffades EU:s stats- och
regeringschefer för ett informellt möte i Europeiska
rådet i Versailles, Frankrike. Efter mötet publicerades en
gemensam deklaration där EU-ledarna gjorde
kungöranden kring tre huvudpunkter: att stärka EU:s
försvarsförmåga, att minska EU:s energiberoende och
att bygga en mer robust ekonomisk bas.
Under torsdagskvällen diskuterade stats- och regeringscheferna det allvarliga
säkerhetspolitiska läget efter Rysslands invasion av Ukraina.

– Jag var tydlig med regeringens linje. Vi ska genomföra de hårda
sanktionerna mot Ryssland och ha beredskap att införa ännu fler. Vi ska
stödja Ukraina och på olika sätt arbeta för att stärka Sverige och EU, sade
statsminister Magdalena Andersson vid en pressträff i samband med mötet.

Ett enat Europa

Statsministern underströk även att det är tydligt att EU står enat på Ukrainas
sida i konflikten och att EU-länderna erbjuder tillfälligt skydd för alla
krigsflyktingar från Ukraina. Dessutom kräver EU-ledarna att Ryssland
omedelbart och villkorslöst upphör med sina militära åtgärder och drar
tillbaka samtliga styrkor och all militär utrustning från hela Ukrainas
territorium. Man kräver också att Ryssland fullt ut respekterar Ukrainas
territoriella integritet, suveränitet och oberoende inom landets internationellt
erkända gränser.

https://www.regeringen.se/


Frågan om Ukrainas ansökan om EU-medlemskap diskuterades också:
– Vi var överens om att det är viktigt att visa Ukraina att vi anser att de
tillhör den europeiska familjen och vi ska därför gå vidare med ett närmare
samarbete med Ukraina.

Minskat beroende av ryska fossila bränslen

EU-ledarna diskuterade även vikten av ett minskat beroende av ryska fossila
bränslen. Både ur ett säkerhets- och klimat-perspektiv. Det ska bland annat
ske genom att medlemsländerna ska minska andelen el som produceras
genom förbränning av fossila bränslen, satsning på förnybar el och
komplettering och för bättring av sammanläkningen av el- och gasnäten i
EU, samt ökad energieffektivitet.

Under fredagen diskuterades EU:s ekonomi och hur EU kan bygga en mer
robust ekonomisk bas.

– Vi kommer behöva investera mycket, både i vår säkerhet och i Sveriges
och EU:s försvar, men också för att genomföra den gröna omställningen. Jag
har varit tydlig med att det inte är aktuellt med nya gemensamma lån, sade
statsministern.

I den gemensamma deklarationen betonas även vikten av att minska EU:s
strategiska beroende av till exempel kritiska råvaror, halvledare som används
i elektronik, medicin, digital teknik och livsmedel. EU-ledarna vill även
skapa förutsättningar för att attrahera fler privata investeringar i EU.

EU-ledarnas gemensamma deklaration (engelska)



Artikel från Statsrådsberedningen

1 910 regeringsbeslut på 100
dagar
Publicerad 10 mars 2022

Statsminister Magdalena Andersson satte när
regeringen tillträdde tre prioriteringar för regeringens
arbete med att stärka Sverige: • Sverige ska vända på
varje sten för att bryta segregation och brottslighet. •
Sverige ska driva på klimatomställningen och skapa
jobb i hela landet. • Sverige ska ta tillbaka den
demokratiska kontrollen över välfärden.
I det följande presenteras 117 initiativ inom dessa områden som har
genomförts under regeringens första hundra dagar. Regeringens pågående
intensiva arbete med anledning av Rysslands invasion av Ukraina spänner
över tre områden: sanktioner mot Ryssland, stöd till Ukraina och att stärka
Sverige. Det arbetet kan du läsa mer om på denna sida:

Rysslands invasion av Ukraina

Vända på varje sten för att bryta segregationen och
bekämpa brottsligheten

Bostadsminister och biträdande arbetsmarknadsminister
Johan Danielsson

Uppdrag till myndigheter om att inrätta regionala center mot
arbetslivskriminalitet och om varaktig myndighetssamverkan

Det ska vara ordning och reda på arbetsmarknaden och schyssta villkor ska
råda. Regeringen har beslutat om ett nytt uppdrag för att utveckla

https://www.regeringen.se/


myndighetssamverkan mot arbetslivskriminalitet. Inom ramen för uppdraget
ska Arbetsmiljöverket, Polismyndigheten och Skatteverket påbörja
inrättandet av regionala center mot arbetslivskriminalitet till vilka övriga
samverkande myndigheter ska ansluta sig successivt.

Regeringen tar krafttag mot arbetslivskriminalitet

Effektivisering av byggnadsnämndens tillsyn

Hanteringen av tillsynsärenden kräver stora resurser för byggnadsnämnderna
och tillsynen är sedan många år eftersatt runt om i landet. Brister i tillsynen
kan leda till att platser och byggnader är en säkerhets- eller hälsorisk för de
som vistas där och till förfallna miljöer som bidrar till en försämrad
vardagsmiljö i såväl stad som på landsbygd. Propositionen syftar till att
förenkla, förtydliga och effektivisera byggnadsnämndens tillsynsarbete.
Genom effektivisering av byggnadsnämndernas arbete frigörs resurser som
kan användas till att komma till rätta med den eftersatta tillsynen.

Regeringen föreslår lagändringar för en effektivisering av
byggnadsnämndernas tillsyn

Arbetsmarknads- och jämställdhetsminister Eva Nordmark

Åtgärdsprogram för att bekämpa mäns våld mot kvinnor 2021–2023

Ett kraftfullt åtgärdsprogram med 99 åtgärder för att förebygga och bekämpa
mäns våld mot kvinnor. Åtgärdsprogrammet omfattar såväl insatser för att
förebygga att våld utövas som att ge stöd och skydd till utsatta. Det
innehåller även insatser för att skärpa lagstiftningen.

Åtgärdsprogram för att bekämpa mäns våld mot kvinnor 2021–2023

Uppdrag om stärkt samarbete mellan Arbetsförmedlingen och
Kriminalvården

Regeringsuppdrag till Arbetsförmedlingen om att stärka samarbetet med
Kriminalvården i syfte att nå fler av Kriminalvårdens klienter med insatser
för att minska risken för återfall i brott. En fungerande samverkan mellan
Arbetsförmedlingen och Kriminalvården är centralt för att kunna minska
risken för återfall i kriminalitet och en viktig del i arbetet med att bekämpa
brottsligheten.

Stärkt samarbete mellan Arbetsförmedlingen och Kriminalvården



Två uppdrag till Arbetsförmedlingen om stärkt arbete mot
långtidsarbetslöshet

Regeringsuppdrag om att under 2022 förbereda för att från och med 2023
förstärka stödet till personer som är långtidsarbetslösa, särskilt i områden
med socioekonomiska utmaningar. Arbetsförmedlingen ska möjliggöra fler
bokade möten och fler personalintensiva insatser. Uppdraget innebär ökad
fysisk lokal närvaro och tillgänglighet samt stärkt samverkan med kommuner
och idéburna aktörer. Arbetsförmedlingen får också i uppdrag att analysera
vilka behov långtidsarbetslösa som står särskilt långt ifrån arbetsmarknaden
har samt se över om nya åtgärder behöver införas.

Uppdrag till Arbetsförmedlingen att minska långtidsarbetslösheten

Samtal med arbetsmarknadens parter om att bekämpa mäns våld mot
kvinnor och hedersförtryck

Arbetsmarknadens parter har bjudits in till samtal om hur de kan upptäcka
och stötta anställda som utsätts för våld och hedersförtryck. Ofta kan
arbetsplatsen vara den enda frizonen för den som är utsatt. Arbetsgivare,
arbetskamrater och skyddsombud är viktiga för att upptäcka och stötta
våldsutsatta.

Uppdrag till Jämställdhetsmyndigheten om att höja kunskapen om hur
våld i nära relationer samt hedersrelaterat våld och förtryck påverkar
arbetslivet

Jämställdhetsmyndigheten ska ta fram och sprida ett metodstöd för
arbetsgivare om hur de kan agera vid misstanke om att anställda är utsatta
för, eller utsätter andra för, våld i nära relationer eller hedersrelaterat våld
och förtryck. Metodstödet ska höja kunskapen om vilka regler som gäller
samt ge praktiska tips och råd till arbetsgivare.

Finansmarknadsminister Max Elger

Förslag om nya regler för viss gräsrotsfinansiering

Risken för penningtvätt och finansiering av terrorism är särskilt hög vid vissa
former av gräsrotsfinansiering. De verksamheter som ska omfattas av lagen
är idag delvis oreglerade eller saknar ändamålsenliga regler. Med förslaget
kommer fler verksamheter omfattas av åtgärder mot penningtvätt, vilket



bidrar till kampen mot gängbrottsligheten.

Nya regler för viss gräsrotsfinansiering

Infrastrukturminister Tomas Eneroth

Stärkt kontroll inom transportbranschen

Regeringen har varit drivande i EU för att få igenom mobilitetspaketet med
krav på att svenska löner och villkor ska gälla på svenska vägar. Nu införs
delar av paketet genom skärpta regler för användningen av utländska fordon,
bättre kontroller av transportföretagen och ytterligare utökade
sanktionsmöjligheter. Regeringen lägger fram en proposition till riksdagen
under våren som genomför de återstående delarna av mobilitetspaketet.

Nya regler stärker kontrollen inom transportbranschen och motverkar fusk 

Krafttag mot illegala körskolor och provfusk

Illegala körskolor och fusk på körprovet får aldrig accepteras. När okunniga
förare släpps ut på våra vägar innebär det en säkerhetsrisk. Dessutom har
Ekobrottsmyndigheten visat att olaglig utbildningsverksamhet ger inkomster
till kriminella gäng. Regeringen föreslår lagändringar som ska minska
möjligheten för kriminella att tjäna pengar på svarta körskolor och
organiserat fusk.

Krafttag mot illegala körskolor och provfusk

Reformpaket för mer ordning och reda på vägarna

Regeringen presenterar ett lagförslag som ska se till att svenska löner och
villkor gäller för de som kör på svenska vägar. Utstationering ska gälla för
utländska förare som kör i Sverige från dag ett. Samtidigt ska sanktioner och
straff för de oseriösa företag som fuskar med villkoren skärpas. Kontrollen
över yrkestrafiken ska på detta sätt stärkas.

Regeringen beslutar om reformpaket för mer ordning och reda på vägarna 

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson

Bättre tillgång till finansiell information i brottsbekämpningen



Förslag om en ny lag som innebär utökade möjligheterna för vissa brotts‐
bekämpande myndigheter att få finansiell information och analys från
Finanspolisen, samt förslag som gör det lättare att dela sådan information
inom EU i brottsbekämpande syfte.

Bättre tillgång till finansiell information i brottsbekämpningen

Stärkt rätt till skadestånd för brottsoffer

Förslagen innebär kraftigt höjda skadestånd till brottsoffer och att det ska bli
lättare för Kronofogden att utmäta pengar hos personer som har skulder till
brottsoffer.

Stärkt rätt till skadestånd för brottsoffer

Skärpta straff för knivbrott

Straffskalan för grovt knivbrott skärps väsentligt. Fler knivbrott än i dag ska
bedömas som grova, till exempel om kniven innehafts i en kriminell miljö.

Regeringen vill skärpa straffen för knivbrott

Registrering av kontantkort – förbättrad tillgång till uppgifter för
brottsbekämpande myndigheter

Tillgång till information om elektronisk kommunikation är avgörande för att
polis och åklagare ska kunna utreda och lagföra allvarlig brottslighet.
Myndigheterna behöver ofta kunna knyta en misstänkt person till ett visst
telefonnummer, bland annat för att kunna använda hemliga tvångsmedel som
avlyssning och övervakning. Registreringsskyldighet för kontantkort är
därför ett viktigt steg för att komma åt gängkriminella.

Regeringen vill förbjuda oregistrerade kontantkort

Modernare regler för användningen av tvångsmedel

De brottsbekämpande myndigheterna behöver kunna skaffa sig tillgång till
information som kan vara viktig bevisning men som inte går att få tag på
eftersom den är lagrad utanför den mobiltelefon eller dator som söks igenom,
bland annat på externa servrar eller i molntjänster. Därför föreslås ett nytt
tvångsmedel, genomsökning på distans, som ska kunna ge tillgång till sådana
uppgifter.



Förslag för att säkra elektronisk bevisning

En stärkt rättsprocess och en ökad lagföring

Brott med kopplingar till kriminella nätverk är ofta särskilt svåra att utreda.
Rädsla för kriminella skrämmer till tystnad. Regeringen har därför lagt
förslag om kronvittnen, skärpta straff för falska anklagelser och övergrepp i
rättssak samt förbättrat skydd för vittnen.

Regeringen vill införa ett system med kronvittnen och stärka skyddet för
vittnen

Ett särskilt brott för hedersförtryck

Tiotusentals barn och ungdomar lever i familjer som präglas av
hedersförtryck där förövarna är den egna familjen. Regeringen föreslår att
det införs ett särskilt brott för hedersförtryck. Straffet föreslås vara fängelse i
lägst ett och högst sex år.

Regeringen föreslår ett särskilt brott för hedersförtryck

En samlad straffrättslig terrorismlagstiftning

Förslagen innebär skärpt lagstiftning avseende terrorbrott. Denna nya
lagstiftning kommer ersätta tre tidigare lagar om terrorism. Därutöver skärper
regeringen också straffen för de flesta terrorbrotten och gör det möjligt att
klassa fler brott som terrorbrott.

En samlad straffrättslig terrorismlagstiftning

En översyn av den straffrättsliga regleringen om preskription

En utredning har lämnat förslag på längre preskriptionstider för allvarliga
brott, såsom våldtäkt, rån och grov misshandel. I betänkandet föreslås även
att fängelsestraff som inte avtjänats aldrig ska preskriberas.

Förslag att preskriptionstiden för allvarliga brott förlängs

Integrations- och migrationsminister med ansvar för
idrottsfrågor AndersYgeman

Utvisning på grund av brott – ett skärpt regelverk



Fler som begår brott ska utvisas från Sverige. Det handlar om respekten för
landets lagar och tilltron till det svenska rättssystemet. Regeringen har därför
lagt förslag om att skärpa reglerna för utvisning på grund av brott.
Regeringen vill halvera straffgränsen för att utvisning ska kunna vara en
konsekvens.

Skärpta regler om utvisning på grund av brott

Skärpta och förbättrade regler för arbetskraftsinvandring

Avregleringen av arbetskraftsinvandringen har gött den organiserade
brottsligheten och bidragit till grovt utnyttjande av utländsk arbetskraft. Det
har också inneburit att arbetslösa och människor som fått asyl i Sverige inte
kommit i arbete. Regeringen vill därför införa krav på ett bindande
anställningsavtal för att bevilja arbetstillstånd och att ett försörjningskrav
införs vid anhöriginvandring.

Regeringen vill skärpa och förbättra reglerna för arbetskraftsinvandring 

Avveckling av lagen om eget boende (EBO) för minskad segregationen

Lagen om eget boende (EBO) ska avvecklas. Möjligheten för asylsökande
att få ersättning för eget boende har ökat risken för social utsatthet,
bostadsbrist och oegentligheter på bostadsmarknaden samt ger även en
ojämn ansvarsfördelning mellan kommunerna när det gäller mottagandet av
nyanlända. Regeringen föreslår därför att lagen ska avvecklas.

Avveckling av EBO för att minska segregationen

Uppdrag till myndigheter att intensifiera arbetet med att väsentligt öka
återvändandet

Sverige ska ha en långsiktig och hållbar migrationspolitik. Det innebär både
respekt för asylrätten, men också att de som har fått avslag på sin
asylansökan, eller av andra skäl inte har rätt att vistas i landet, ska återvända
till sina hemländer. Därför har regeringen gett i uppdrag till
Polismyndigheten och Migrationsverket att intensifiera arbetet med att
väsentligt öka återvändandet. Myndigheterna ska också genomföra
kompetenshöjande insatser och förbättra information om stöd till
återvändande.

Flera initiativ för att personer med ett återvändandebeslut lämnar Sverige



Kulturminister Jeanette Gustafsdotter

Rundabordssamtal med statliga kulturmyndigheter och institutioner om
breddat deltagande i kulturlivet

Kulturpolitiken ska vara relevant för alla, oavsett bakgrund och plånbok.
Den ska verka för att en mångfald av röster, berättelser och perspektiv ges
möjlighet att höras och komma fler till del. Kulturinstitutioner och
myndigheter inom kulturområdet har stor kunskap och insyn i frågan om
breddat deltagande till kulturlivet. Regeringen kommer att samla företrädare
för dessa till ett samtal för att diskutera nya vägar framåt.

Uppdrag till statliga myndigheter om att bredda deltagandet och
rekryteringen till kulturen för att fler ska inkluderas

Regeringen har givit Statens kulturråd och Myndigheten för kulturanalys i
uppdrag att bredda rekrytering och deltagande i kulturlivet. Regeringen vill
på detta sätt öka takten i arbetet att inkludera fler människor från hela
samhället för att bryta segregationen.

Uppdrag till Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor om att
stödja etablering av unga

MUCF ska stödja de aktörer, i första hand kommuner, som arbetar i
verksamheter som bidrar till etablering av unga som varken arbetar eller
studerar.

Statsbidrag för hälsofrämjande insatser riktade till romer

Ändamålet med bidraget är att främja romers hälsa. Det syftar även till att ge
civilsamhället och särskilt romska organisationer bättre förutsättningar att
arbeta med hälsofrämjande insatser riktade till romer. Romska flickor och
kvinnor, samt projekt som utförs i samarbete med en kommun eller ett
landsting är prioriterade. Myndigheten för ungdoms- och
civilsamhällesfrågor (MUCF) har fått i uppdrag att fördela medlen.

Statsbidrag för hälsofrämjande insatser riktade till romer

Klimat- och miljöminister Annika Strandhäll

Ordning och reda på avfallet



Kriminella ska inte kunna tjäna pengar på avfall. Skattepengar ska inte gå till
att forsla bort sopberg där kriminella dumpat illegalt avfall. Därför föreslår
regeringen skärpta straff för avfallsbrottslighet, ökad kontroll av de ansvariga
företagen och krav på att den som ansvarar för avfall ska ha egen budget för
att ta hand om det.

Ordning och reda på avfallet

Näringsminister Karl-Petter Thorwaldsson

Jobbsprånget ska tillvarata kompetensen och bidra till näringslivets
kompetensförsörjning

Tillväxtverket ska bidra till att tillvarata kompetensen hos utrikes födda med
högre utbildning genom att stödja föreningen Jobbsprånget. Tillväxtverket
ska vidare, genom att stödja fortsatt arbete i föreningen Jobbsprånget, verka
för att kompetens hos utrikes födda med högre utbildning bidrar till
näringslivets kompetensförsörjning.

Socialminister Lena Hallengren

Utredning om utbyte och inhämtning av uppgifter i socialtjänsten för att
förebygga brott och öka skyddet för barn

Socialtjänstens juridiska och praktiska svårigheter att få tillgång till
nödvändig information har de senaste åren lyfts fram i ett flertal
sammanhang. Regeringen har mot denna bakgrund tillsatt en utredare som
ska ge socialtjänsten tydligare verktyg i situationer då informationsdelning
och inhämtning av information är nödvändigt.

Utredning om utbyte och inhämtning av uppgifter i socialtjänsten för att
förebygga brott och öka skyddet för barn 

Socialförsäkringsminister Ardalan Shekarabi

Segregationsfällan i föräldraförsäkringen ska tas bort
Idag är föräldraförsäkringen konstruerad på ett sätt som försvårar utrikes
födda kvinnors etablering på arbetsmarknaden. Det beror delvis på att inga
krav ställs på uttaget av dagarna på grundnivån i föräldraförsäkringen.
Regeringen har kommunicerat avsikten att lämna förslag om att ta bort
segregationsfällan i föräldraförsäkringen genom att 90 dagar, även på



grundnivån i föräldrapenningen, ska vikas åt vardera föräldern.

Fler utrikesfödda kvinnor ska arbeta – regeringen vill styra fler föräldradagar
- på SVT:s webbplats

Skolminister Lina Axelsson Kihlblom

Fler barn ska börja i förskolan

Förskolan har många positiva effekter på barns språkutveckling och förmåga
att klara grundskolan. Barn som har bott i Sverige kort tid, eller som har
vårdnadshavare som har bott i Sverige kort tid, ska erbjudas en plats i en
förskola även i de fall då vårdnadshavarna inte har sökt förskoleplats.
Kommunerna ska också sträva efter att aktivt erbjuda plats till andra barn
som har behov av förskola för sin språkutveckling. För att få fler barn i
förskolan föreslår regeringen också att kommunerna ska kontakta alla
vårdnadshavare till barn utan förskoleplats.

Regeringen föreslår lagändringar för att fler barn ska börja förskolan

Extra studietid och utökad lovskola för elever i grundskolan

Det ska inte spela någon roll om föräldrar har råd med privat läxhjälp – alla
elever ska ges möjligheter att lyckas. Regeringen föreslår att alla elever i
årskurserna 4–9 ska erbjudas minst två timmar extra studietid per vecka och
att lovskolan utökas med 25 timmar för de i årskurs 9 som riskerar att bli
obehöriga till ett nationellt program i gymnasieskolan.

Mer tid till lärande – extra studietid och utökad lovskola

Utbildningsminister Anna Ekström

In- och utpasseringskontroller ska förhindra fusk på högskoleprovet

Fusk på högskoleprovet är oacceptabelt och hotar provets legitimitet.
Regeringen har därför lagt ett förslag som ska förhindra att provdeltagare
fuskar med hjälp av otillåten elektronisk utrustning. Lagändringarna gör det
möjligt att använda in- och utpasseringskontroller med kroppsvisitation vid
högskoleprovet.

Kroppsvisitation ska avslöja och förhindra fusk vid högskoleprovet



Utrikesminister Ann Linde

Rusta ambassader mot organiserad brottslighet

De bakomliggande kriminella strukturerna är i princip alltid
gränsöverskridande. Ett antal ambassader har fått särskilda uppdrag att
arbeta mot organiserad brottslighet. I nästa skede kommer flera ambassader
att rustas för att bättre kunna bidra till det brottsförebyggande arbetet.
Samarbetet mellan de brottsbekämpande myndigheterna och ambassaderna
ska stärkas.

Utrikesdeklarationen

Biståndsminister Matilda Ernkrans

Beslut om 75 miljoner kronor i kärnstöd till UNODC

Regeringen har beslutat att ge kärnstöd till UNODC (United Nations Office
on Drugs and Crime) för 2022 om 75 miljoner svenska kronor. Stödet
kommer bland annat att bidra till UNODC:s arbete med människohandel,
smuggling av migranter, terrorismbekämpning, våld mot kvinnor och barn
samt antikorruption.

Förändringar i Sidas instruktioner samt strategier för en hållbar
migration

Sida har fått i uppdrag att fördjupa och bredda myndighetens rapportering
om hur de arbetar med migration och utveckling. Det kommer bland annat
användas som underlag för Sveriges rapportering rörande FN:s globala
ramverk för migration.

Civilminister Ida Karkiainen

Rundabordssamtal om att motverka oseriösa leverantörer i
upphandlingar

Varje år genomförs ca 18 000 upphandlingar till ett värde av ca 800 miljarder
kronor. Samtidigt finns inget enkelt system för att kontrollera oseriösa
leverantörer som inte bör få offentliga kontrakt. Många entreprenörsled
försvårar dessutom en kontroll vilket ökar risken för att överenskomna
arbetsvillkor inte uppfylls. Därför bjuder regeringen in företrädare för bygg-,
transport- och städbranschen till tre rundabordssamtal om vilka åtgärder som



behövs.

Rundabordssamtal om motverkande av oseriösa aktörer i upphandlingar

Skapa jobb genom att driva på klimatomställningen

Bostadsminister och biträdande arbetsmarknadsminister
Johan Danielsson

Uppdrag till Boverket om klimatpåverkan och klimatdeklarationer

Regeringen har beslutat att ge Boverket i uppdrag att lämna förslag på hur
införandet av gränsvärden för byggnaders klimatpåverkan kan påskyndas
och hur tillämpningen av klimatdeklarationerna kan utvidgas.

Uppdrag till Boverket för att påskynda klimatomställningen i bygg- och
fastighetssektorn

Uppdrag till Boverket att utveckla arbetet med omställningen till en
cirkulär ekonomi i byggsektorn

Regeringen har beslutat att ge Boverket i uppdrag att utveckla arbetet med
omställningen till en cirkulär ekonomi i bygg- och fastighetssektorn för att
bidra till att nå Sveriges miljö- och klimatmål. Boverket ska bland annat
kartlägga och analysera hur återanvändning och återvinning av
byggnadsverk, byggnadsdelar och byggmaterial kan förbättras samt föreslå
åtgärder för hur cirkulärt byggande kan främjas.

Boverket ska hjälpa byggsektorn att utvecklas mot en cirkulär ekonomi

Arbetsmarknads- och jämställdhetsminister Eva Nordmark

Flexibilitet, omställningsförmåga och trygghet på arbetsmarknaden
Omställningspaketet ska säkerställa långsiktiga behov av trygghet,
omställningsförmåga och flexibilitet på arbetsmarknaden. Det kommer ge
helt nya möjligheter för arbetstagare att vidareutbilda sig och ställa om under
ett helt arbetsliv. Den industriarbetare som vill jobba i de nya
batterifabrikerna eller processa det gröna stålet ska kunna utveckla sin
kompetens för att kunna göra det.

Ett historiskt omställningspaket för flexibilitet, omställningsförmåga och
trygghet på arbetsmarknaden



Uppdrag om kompetensförsörjning vid stora företagsetableringar och
företagsexpansioner

Regeringen har gett Arbetsförmedlingen i uppdrag att stärka, utveckla och
intensifiera myndighetens arbete nationellt, regionalt och lokalt i syfte att
bidra till en förbättrad och mer effektiv kompetensförsörjning i samband med
stora företagsetableringar och företagsexpansioner, samt erbjuda service och
stöd till arbetssökande och arbetsgivare och till berörda regioner och
kommuner.

Uppdrag om kompetensförsörjning vid stora företagsetableringar och
företagsexpansioner

Finansminister Mikael Damberg

Skärpt miljöstyrning i bonus-malus-systemet

Bonus-malus-systemet ska bidra till att stimulera köp av bilar med låga
utsläpp (bonus) och göra det dyrare att köpa bilar med höga utsläpp (malus).
Skatterna som kommer in på malus ska täcka kostnaderna för bonusarna. För
att stärka miljöstyrningen och se till att systemet fortfarande kan finansiera
sig har regeringen föreslagit att gränserna för när skatter ska tas ut ska
sänkas.

Skärpt miljöstyrning i bonus–malus-systemet

Ytterligare sänkt mervärdesskatt på vissa reparationer

För att få fler att laga och ändra redan tillverkade varor i stället för att köpa
nytt sänker regeringen momsen på vissa reparationer ytterligare. Sedan
januari 2017 tas en moms på bara 12 procent ut om man reparerar cyklar,
skor, lädervaror, kläder och hushållslinne. Regeringen har nu lämnat ett
förslag om att sänka momsen på dessa varor ytterligare till 6 procent.

Regeringen lämnar förslag om moms till riksdagen

Ändrad nedsättning av förmånsvärdet av miljöanpassade bilar

Regeringen vill ändra hur förmånsvärdet beräknas på miljöanpassade bilar. I
stället för att beräkna värdet via nypriset på en motsvarande bil utan
miljöteknik så vill regeringen införa tre olika schablonavdrag för elbilar och
vätgasbilar, laddhybrider och gasbilar. Det förenklar systemet och gör det
mer förutsägbart. Genom att inte inkludera elhybrider och etanoldrivna bilar



gynnas bilar med lägst utsläpp.

Ändrad nedsättning av förmånsvärdet för miljöanpassade bilar

Finansmarknadsminister Max Elger

Ett nytt mål för Sjätte AP-fondens placeringsverksamhet

Regeringen har föreslagit att det ska införas ett nytt hållbarhetsmål för Sjätte
AP-fonden, som förvaltar en del av det allmänna pensionskapitalet.
Bedömningen är att det nya målet kommer att leda till en förstärkning av
Sjätte AP-fondens hållbarhetsarbete och en ökad legitimitet för
hållbarhetsfrågor.

Förslag om nytt hållbarhetsmål för Sjätte AP-fonden överlämnas till
Lagrådet

Förslag på ny konsumentköplag

Regeringen har föreslagit en ny konsumentköplag som stärker konsumenters
rättigheter. Förslaget motverkar slit-och-slängsamhället genom att den
omvända bevisbördan, som i praktiken fungerar som en lagstadgad garanti,
kommer att förlängas från sex månader till två år. När företag måste ta mer
ansvar för sina produkter blir det mindre lönsamt att sälja produkter av låg
kvalitet. På så sätt kommer produkter att hålla längre och Sveriges
klimatpåverkan minska.

Förslag på ny konsumentköplag

Civilminister Ida Karkiainen

Upphandlingsmyndigheten ska utveckla stödet om cirkulär och fossilfri
upphandling

Det finns stora möjligheter att använda offentlig upphandling som ett verktyg
i omställningen till en cirkulär och fossilfri ekonomi.
Upphandlingsmyndigheten har en central roll i detta, eftersom de vägleder
kommuner, regioner, företag och andra aktörer i upphandlingar.
Myndighetens stöd är uppskattat och efterfrågan är hög. Regeringen har
därför beslutat om en ambitionshöjning, som syftar till att upphandling ska
bidra till omställningen i ökad utsträckning.



Ökat fokus på cirkulär och fossilfri upphandling

Infrastrukturminister Tomas Eneroth

Sju nya uppdrag för att öka elektrifiering av transporter

Regeringen tar ytterligare steg och skapar incitament för att påskynda
elektrifieringen av sjöfarten och flyget. Omställningen till eldrivna fordon är
avgörande för att nå klimatmålen. Regeringen har därför beslutat om ett
antal nya uppdrag till myndigheter som handlar om att öka takten i
elektrifieringen av transportsektorn.

Sju nya uppdrag för att öka takten i elektrifieringen av transporter

Det ska bli enklare att välja hållbara leveranser vid e-handel

Konsumenternas val kan påverka hur hållbart transporterna sker. Men som
konsument kan det vara svårt att bedöma klimatpåverkan eftersom det
ibland saknas information. Därför har regeringen gett ett uppdrag till
Trafikanalys att föreslå åtgärder som gör det enklare för konsumenter att
göra hållbara leveransval vid e-handel.

Det ska bli enklare att välja hållbara leveranser vid e-handel

Regeringen satsar på forskning om elflyg

Sverige är ett land med långa avstånd. Det innebär att flyget har en viktig roll
i transportsystemet när det gäller resor och transporter. Flyget är också
viktigt då Sverige är ett exportberoende industriland. Flyget, liksom övriga
trafikslag, behöver ställa om. Regeringen vill göra Sverige ledande inom
elflygsutveckling.

Regeringen satsar på forskning om elflyg

Extra resurser till länsstyrelser underlättar stora infrastrukturprojekt

Regeringen genomför investeringar i landets infrastruktur. För att
planeringsarbeten inte ska försena viktiga infrastrukturinvesteringar får
Trafikverket möjlighet att ge extra resurser till länsstyrelserna. Genom en
snabbare utbyggnad av infrastruktur i hela landet kan takten i
klimatomställningen öka.

Extra resurser till länsstyrelser underlättar stora infrastrukturprojekt



Energi- och digitaliseringsminister Khashayar Farmanbar

Elektrifieringsstrategi

Elektrifieringen av industri och transporter är central för
klimatomställningen, samtidigt som det gynnar Sveriges välstånd, bidrar till
utveckling i hela landet och skapar förutsättningar för fler gröna jobb.
Elektrifieringsstrategin är en samlad strategi för att elsystemet ska kunna
utvecklas i takt med de behov som följer av en kraftfull elektrifiering, med
67 konkreta åtgärder de kommande tre åren.

Elektrifieringsstrategi för en historisk klimatomställning för framtidens gröna
jobb

Stöd till elektrifiering av tunga transporter

Elektrifieringen av transporter gynnar Sveriges välstånd och skapar
förutsättningar för fler jobb. Elektrifiering av relativt korta regionala
vägtransporter har stor potential att bidra till att uppnå miljö- och
klimatmålen. Genom ett stöd på 550 miljoner kronor ger regeringen
utvecklingen av eldrivna tunga transporter mer kraft framåt samt stödjer en
snabb och smart utbyggnad av laddinfrastruktur och tankstationer för vätgas.

550 miljoner kronor till elektrifiering av tunga transporter

Klimat- och miljöminister Annika Strandhäll

Regeringen snabbar på utbyggnaden av havsbaserad vindkraft
Med Sveriges första havsplaner snabbar regeringen på utbyggnaden av billig
el i form av havsbaserad vindkraft. Fler nya områden ska tillkomma för en
total elproduktion som motsvarar 120 TWh – nästan hela Sveriges årliga
elförbrukning. Det handlar om vindkraft långt ute till havs, som generellt
varken syns eller hörs och som behövs till den gröna industriella
revolutionen.

Sveriges första havsplaner möjliggör snabbare utbyggnad av havsbaserad
vindkraft

Tidigt kommunalt vindkraftsbesked ska ge mer förutsägbara och
effektiva miljöprocesser

Processen att etablera vindkraft ska bli enklare och mer förutsägbar.



Kommunerna ska ha fortsatt inflytande och deras vetorätt finns kvar, men
besked om ja eller nej ska komma tidigare i processen. Därefter kan en
tillståndsansökan för vindkraft fortsatt prövas enligt miljöbalken. Vindkraft
är något industrin efterfrågar, då det ger mer billig el snabbt.

Tidigt kommunalt vindkraftsbesked ska ge mer förutsägbara och effektiva
miljöprocesser

Mer hållbara vatten- och avloppslösningar

Klimatförändringarna sker här och nu, med mer och intensivare extremväder
såsom kraftiga skyfall i Sverige. Sverige ska öka beredskapen så att inte
städer och bostadsområden svämmar över. Regeringen föreslår därför
lagkrav på att varje kommun ska ha en skyfallsplan – en plan för hur vatten-
och avloppsanläggningarna ska hantera mycket regn på kort tid.

Regeringen föreslår ändringar för mer hållbara vatten- och avloppslösningar

Viktiga steg för snabbare och enklare tillståndsprocesser

Regeringen effektiviserar tillståndsprocesserna för att underlätta för gröna
investeringar så att Sverige kan leda klimatomställningen och skapa nya
gröna jobb. Ett första viktigt steg av flera är det uppdrag regeringen gett flera
myndigheter att titta på hur en myndighetsgemensam vägledning kan göra
tillståndsprocesserna enklare och mer förutsägbara utan att tumma på
miljökraven.

Första steget mot en myndighetsgemensam vägledning för miljöprövning

Satsning kan göra Sverige ledande inom koldioxidlagring

Sverige har som första landet i världen infört ett statligt driftsstöd för så
kallad bio-CCS, det vill säga att fånga in, skilja av och lagra koldioxid från
förnybara källor. Beslutet är ett viktigt led i att minska utsläppen och för att
Sverige ska ligga längst fram i klimatomställningen.

Historisk satsning kan göra Sverige ledande inom koldioxidlagring 

Regeringen tillåter slutförvar av använt kärnbränsle i Forsmark

Sverige och Finland är först i världen med att ta ansvar för kärnavfallet. Ett
säkert slutförvar ger förutsättningar för svensk elförsörjning och svenska
jobb. Därför tillåter regeringen nästa steg i prövningsprocessen hos mark-



och miljödomstolen och den stegvisa prövningen under
Strålsäkerhetsmyndigheten.

Regeringen tillåter slutförvar av använt kärnbränsle i Forsmark

Sveriges första plastplan för fler gröna jobb, mer återvinning och lägre
utsläpp

Sveriges första handlingsplan för plast innehåller ett kraftfullt program med
55 åtgärder för att minska påverkan på klimatet och miljön. Åtgärderna
skapar även fler jobb i återvinningsindustrin. Det här är ett viktigt steg för att
Sverige ska ligga längst fram i klimatomställningen.

Sveriges första handlingsplan för plast – ett stort steg för att ligga längst fram
i klimatomställningen

Nytt globalt avtal om plast efter långt svenskt engagemang

Plasten orsakar klimatutsläpp och nedskräpning i haven och på land. FN:s
medlemsstater har enats om beslutet att förhandla om ett globalt avtal mot
plastföroreningar. Det är den största miljööverenskommelsen sedan
Parisavtalet år 2015 och något Sverige kämpat länge för.

Historiskt beslut vid FN:s miljöförsamling – förhandlingar om globalt avtal
mot plastföroreningar ska inledas

Näringsminister Karl-Petter Thorwaldsson

Förbud mot utvinning av kol, olja och naturgas samt skärpta regler för
utvinning i alunskiffer

Regeringen föreslår ändringar i miljöbalken och minerallagen som innebär ett
förbud mot utvinning av stenkol, brunkol, råolja, skifferolja och naturgas på
motsvarande sätt som för uran. Regeringen lämnar även förslag som syftar
till att skärpa regelverket för utvinning av alunskiffer.

Fortsatt uppdrag till 15 myndigheter att bistå i genomförandet av
regeringens samverkansprogram

Svensk innovationskraft grundas i förmågan att samverka. Att genomföra
den gröna och digitala omställningen är grunden för regeringens
samverkansprogram. Femton myndigheter har i uppdrag att bistå i
genomförandet av samverkansprogrammen.



Innovations- och forskningsråd i London tillsatt

Sveriges sjunde innovations- och forskningskontor i utlandet har inrättats vid
Sveriges ambassad i London. Kontoret ska utveckla och stärka samverkan
mellan Storbritannien och Sverige rörande frågor kopplade till regeringens
life science-strategi, export- och investeringsstrategin, forsknings- och
innovationspropositionen, samt regeringens strategiska samverkansprogram.

Stärkt svensk-brittisk samverkan genom svenskt innovations- och
forskningskontor i London

Forskning och innovation för hållbart byggande

Vinnova ska genomföra insatser för forskning och innovation för ett
långsiktigt hållbart byggande. I uppdraget ingår att minska sårbarhet och
beroenden av enskilda material samt att främja hållbarhet i bygg- och
anläggningssektorn. Sammantaget ska insatserna minska miljö- och
klimatpåverkan och bidra till genomförandet av den svenska strategin för en
cirkulär ekonomi.

Aktivt arbete på EU-nivå för att driva på den gröna industriella
revolutionen

I februari deltog näringsministern på ett möte med den europeiska
batterialliansen tillsammans med representanter från många andra
medlemsstater, EU-kommissionen, EIT InnoEnergy, Europeiska
Investeringsbanken, samt Europeiska banken för återuppbyggnad och
utveckling. Under följande möte i Konkurrenskraftsrådet (KKR) antogs en
inriktning om företagens hållbarhetsrapportering. Detta följdes av en
diskussion om transportsektorns gröna omställning. Både batterialliansen och
KKR är exempel på forum där regeringen arbetar aktivt med den gröna
industriella revolutionen.

Näringsministern till Bryssel för diskussioner om batterier och grön
omställning

Landsbygdsminister Anna-Caren Sätherberg

Uppdrag att överlämna förslag till Sveriges strategiska plan för den
gemensamma jordbrukspolitiken 2023–2027 till Europeiska kommissionen

Förslaget till strategisk plan för den gemensamma jordbrukspolitiken ger



förutsättningar att nå livsmedelsstrategins mål samtidigt som ambitionerna
inom miljö- och klimatområdet och fokus på unga och aktiva jordbrukare
ökar. Förslaget innebär också att administrationen förenklas för både företag
och myndigheter.

En jordbrukspolitik för fler gröna jobb, ökad livsmedelsproduktion och
ökade ambitioner inom miljö- och klimatområdet

Statsbidrag till gles- och landsbygdskommuner 2022–2024

Näringslivet har i vissa landsbygdskommuner särskilda utmaningar som
påverkar deras utvecklingskapacitet. I syfte att stärka dessa kommuner har
regeringen beslutat om ett särskilt statsbidrag på 1 760 000 kronor årligen
per kommun under perioden 2022–2024 till 39 kommuner med särskilda
geografiska och demografiska utmaningar

Statsbidrag till gles- och landsbygdskommuner 2022–2024

Nytt havs-, fiskeri- och vattenbruksprogram

Programmet omfattar drygt 2 miljarder kronor och ska bidra till utvecklingen
av konkurrenskraftiga och innovativa företag med utgångspunkt i en hållbar
förvaltning av Sveriges naturresurser. Nytt är att programmet får en tydligare
klimatprofil och syftar till att skapa bättre förutsättningar för näringen att
axla sin roll i den gröna omställningen.

2 miljarder kronor i Sveriges förslag till havs-, fiskeri- och
vattenbruksprogrammet

Tydligare bestämmelser om ersättning vid avslag på ansökan om
tillstånd till avverkning i fjällnära skog

Regeringen föreslår ändringar som syftar till att säkerställa rätten till
ersättning vid nekade avverkningstillstånd i fjällnära skog, se till att det inte
är möjligt att få ersättning mer än en gång för samma område samt att
transparens och tydlighet kring var tillstånd har nekats säkerställs.

Förslag om tydligare ersättningsregler i fjällnära skog

Skolminister Lina Axelsson Kihlblom

Grundläggande behörighet på yrkesprogram



Bristen på gymnasialt yrkesutbildad arbetskraft är ett problem för svensk
arbetsmarknad och på sikt för Sveriges konkurrenskraft. För att göra
yrkesprogrammen mer attraktiva föreslås grundläggande behörighet ingå i
alla yrkesprogram. På så vis kan kompetensförsörjningen säkras samtidigt
som det inte innebär några stängda dörrar för framtida studier. 

Gymnasiets yrkesprogram ska bli mer attraktiva

Utbildningsminister Anna Ekström

Ett omställningsstudiestöd som ger flexibilitet, omställningsförmåga och
trygghet på arbetsmarknaden

Människor måste kunna ställa om och kompetensutveckla sig när
arbetsmarknaden förändras, utan att behöva känna oro för hur räkningarna
fortsatt ska betalas. Med regeringens omställningsstudiestöd ges ekonomiska
möjligheter till det. Omställningsstudiestödet kommer göra det möjligt för de
allra flesta att studera i ett år med minst 80 procent av lönen.

Ett historiskt omställningspaket för flexibilitet, omställningsförmåga och
trygghet på arbetsmarknaden

Ökad validering inom komvux för stärkt kompetensförsörjning

Att kunna få sina tidigare kunskaper erkända genom intyg eller betyg är ett
effektivt sätt att ge fler tillgång till arbetsmarknaden eller vidare studier.
Regeringen har lagt förslag för att öka antalet valideringar i Sverige.
Regeringen föreslår att kommunerna ska bli skyldiga den som läser på
komvux validering, och sedan ett betyg eller intyg som visar vad denne kan.
En kommun ska även vara skyldig att erbjuda en inledande kartläggning
inför utbildning eller prövning. Så får Sverige snabbare tillgång till den
kompetens som behövs på svensk arbetsmarknad och så kan fler arbetslösa
börja arbeta snabbare.

Ökad validering inom komvux ska stärka kompetensförsörjningen

Dimensionering av gymnasial utbildning för bättre
kompetensförsörjning

I dag utbildas fler än vad som efterfrågas till vissa branscher och färre än vad
som behövs till andra branscher. Nu ändrar regeringen på det, för att bättre
möta näringslivets och välfärdens behov av utbildad personal. Regeringens



föreslag innebär att arbetsmarknadens behov ska ges betydelse för
utbildningsinriktningar och antal platser inom gymnasial utbildning.

Dimensionering av gymnasial utbildning ska förbättra
kompetensförsörjningen

Utrikesminister Ann Linde

Beslut under OSSE-ordförandeskap om de utmaningar som
klimatförändringarna medför

Tack vare Sveriges pådrivande roll som ordförande i Organisationen för
Säkerhet och samarbete i Europa (OSSE) lyckades regeringen få ett
genombrott i frågan om klimatförändringar och i hur OSSE får mandat att
jobba med klimat och säkerhet samt identifiera var klimatförändringar kan
leda till konflikter. Beslut togs i samband med OSSE:s ministerrådsmöte i
Stockholm i december 2022.

Viktiga resultat vid avslutande ministerrådsmöte i OSSE

Tillsättning av ambassadör för klimat och säkerhet

Klimatförändringarna och miljöförstöringen bidrar till ökade spänningar och
konflikter. Klimatet har en avgörande betydelse för Sveriges säkerhet. De
klimatrelaterade säkerhetshoten måste tas på största allvar. Därför tillsätts en
ambassadör för klimat och säkerhet.

Utrikesdeklarationen

Biståndsminister Matilda Ernkrans

Beslut om ytterligare stöd till Blue Action Fund

Regeringen har beslutat om ytterligare stöd till Blue Action Fund (BAF) om
30 miljoner kronor. BAF:s verksamhet ska på lång sikt stärka effektivt
marint bevarande, inklusive kustskyddande åtgärder, genom att förstärka
synergierna mellan marint bevarande, livsmedelssäkerhet och
klimatförändringar. Ett integrerat mål är även att stödja hållbart småskaligt
fiske och att arbeta med lokala intressenter.

Beslut om fortsatt stöd till UNDP:s Climate Promise



Regeringen har beslutat om fortsatt stöd till UNDP:s Climate Promise om 50
miljoner kronor. Stödet syftar till att stötta länder i att ta fram ambitiösa
nationella handlingsplaner såkallade NDC:s.

Beslut om stöd till Afrikanska utvecklingsbankens initiativ Desert to
Power

Regeringen har beslutat om stöd till Afrikanska utvecklingsbankens initiativ
Desert to Power om 70 miljoner kronor för att öka tillgången till grön och
hållbar elektricitet från solceller för 250 miljoner människor i Sahelregionen.

Uppdrag till Sida att bidra till ambitionen att fördubbla svensk
klimatfinansiering

Sida har fått i uppdrag av regeringen att bidra till ambitionen att fördubbla
svensk klimatfinansiering. Detta kan uppnås genom dels ökade anslag, dels
ökad integrering av miljö och klimat i Sidas övriga verksamhet.

Sverige ökar stödet till FN:s arbete med klimat och säkerhet i
utvecklingsländer

För att stärka FN:s förmåga att analysera och hantera klimatrelaterade
säkerhetsrisker i utvecklingsländer ökar Sverige stödet till FN:s
klimatsäkerhetsmekanism med upp till 14,75 miljoner kronor för år 2022.
Verksamheten syftar till att minska risken att klimatförändringarnas effekter,
såsom långvarig torka, återkommande översvämningar och skogsbränder, i
förlängningen leder till ökade spänningar och konflikt i världens mest
klimatutsatta och sårbara länder.

Sverige ökar stödet till FN:s arbete med klimat och säkerhet i
utvecklingsländer

Ta tillbaka kontrollen över välfärden

Finansminister Mikael Damberg

Uppdrag till myndigheter att kartlägga omfattningen av felaktiga
utbetalningar

Den som har rätt till bidrag eller ersättning ska få det, men inte en krona ska
gå till organiserad brottslighet eller den som fuskar. Som ett led i regeringen
arbete mot fusk ska därför en rad myndigheter kartlägga felaktiga



utbetalningar och vad de beror på samt rapportera den totala omfattningen
till regeringen.

Myndigheter ska kartlägga omfattningen av felaktiga utbetalningar

Inrättande av Utbetalningsmyndigheten

En del i regeringens arbete mot fusk är att bilda en ny myndighet,
Utbetalningsmyndigheten, från den 1 januari 2024. Myndigheten ska
förebygga och förhindra felaktiga utbetalningar från välfärdssystemen. Den
ska också ta över vissa utbetalningar till exempel sjukpenning, bostadsbidrag
och pensioner. Det ger detta staten nya möjligheter att stoppa fusk och fel.

Ny myndighet för att motverka välfärdsbrottslighet

Skattereduktion för avgift till arbetslöshetskassa

A-kassan är ett skydd för människor vid arbetslöshet. Om det är billigare att
vara med vill fler bli medlemmar och det gör både arbetsmarknaden och
arbetstagare tryggare. Regeringen förbereder därför nya bestämmelser som
ska göra det möjligt att dra av mer för avgiften i deklarationen. Förslaget
innebär att skatten blir i genomsnitt 415 kronor lägre per medlem och år.

Skattereduktion för avgift till arbetslöshetskassa

Civilminister Ida Karkiainen

Idéburen välfärd

Regeringen har föreslagit bättre möjligheter att upphandla välfärd från
idéburna organisationer. Kontrakt ska kunna reserveras till dem och de ska
också kunna ingå i ett frivilligt register för att göra kontakterna enklare
mellan organisationerna och den part som upphandlar. Det är ett konkret
exempel på att ta tillbaka den demokratiska kontrollen över välfärden.

Bättre möjligheter för idéburna organisationer att bidra till en stark välfärd

En effektivare överprövning av offentliga upphandlingar

Överprövningar vid upphandlingar kan ta lång tid i domstolen. Regeringen
har därför lämnat förslag om att processerna ska gå snabbare, men också att
parterna tidigt måste ange alla omständigheter de vill lyfta i målet så att det
blir tydligare. 



Förslag om effektivare överprövning av offentlig upphandling lämnas till
riksdagen

Återrapportering av stödet om arbetsrättsliga villkor

Arbete som har upphandlats av offentlig sektor ska utföras med skäliga
arbetsvillkor. Därför är det obligatoriskt att ställa sådana krav i vissa
upphandlingar. Upphandlingsmyndighetens stöd är viktigt för kommuners,
regioners och statliga myndigheters arbete med dessa frågor och därför har
regeringen beslutat att myndigheten ska redovisa vilka åtgärder de vidtar för
att hjälpa myndigheterna.

Energi- och digitaliseringsminister Khashayar Farmanbar

50 miljoner på samhällets digitala omställning

Regeringen avsätter 50 miljoner kronor på svenskt deltagande i programmet
ett digitalt Europa som syftar till att stärka samhällets digitala omställning.
Detta säkerställer aktörers möjligheter att ta del av satsningar inom
exempelvis molntjänster och AI. En digital omställning kan utveckla
välfärden, påskynda den gröna omställningen, stärka Sveriges säkerhet samt
konkurrens- och innovationsförmåga.

Regeringen satsar 50 miljoner för samhällets digitala omställning

Näringsminister Karl-Petter Thorwaldsson

Nordisk kartläggning av innovations- och produktionskapacitet för
vacciner

Uppdrag till Vinnova att tillsammans med myndigheter i Norge (Innovation
Norway), Finland (Business Finland) och Danmark (Statens Serum Institut)
samt konsult på Island (Landas EHF) genomföra en gemensam studie om
potentialen för ömsesidig nytta av nordiskt samarbete inom innovation,
utveckling och produktion av vacciner.

Nordisk kartläggning av innovations- och produktionskapacitet för vacciner

Socialminister Lena Hallengren

Utredning om förbud mot privata sjukvårdsförsäkringar inom den helt
eller delvis offentliga vården



Det ska inte vara möjligt att köpa sig förtur i den offentligfinansierade
vården. Regeringen har därför tillsatt en bokstavsutredning som ska ta fram
skarpa förslag för att säkerställa det. Utredningen bidrar med den sista
pusselbiten som behövs för att den som har störst behov av hälso- och
sjukvård ska ges företräde till vården.

Regeringen vill utreda ett förbud mot privata sjukvårdsförsäkringar inom den
offentligt finansierade vården

Överenskommelse om god och nära vård 2022 – en omställning av hälso-
och sjukvården med primärvården som nav

Svensk sjukvård behöver större kostym. Det behövs fler vårdplatser men
också en mer utbyggd primärvård. Regeringen och SKR har slutit en
överenskommelse som omfattar totalt 6,37 miljarder kronor där pengarna ska
gå till att stötta utvecklingen av den nära vården och skapa goda
förutsättningar för vårdens medarbetare.

Nära 11 miljarder kronor satsas på vården genom nya överenskommelser
med SKR

Överenskommelse om ökad tillgänglighet i hälso- och sjukvården 2022

Väntetiderna till hälso- och sjukvården måste kortas och fler patienter ska få
vård inom rimlig tid. Regeringen och SKR har därför slutit en
överenskommelse som omfattar nära tre miljarder kronor där pengarna ska
gå till att kortare väntetider och köer i hälso- och sjukvården.

Nära 11 miljarder kronor satsas på vården genom nya överenskommelser
med SKR

Ökad kontinuitet och effektivitet i vården – en primärvårdsreform

Det pågår just nu en reformering av primärvården där syftet är att göra
vården mer tillgänglig, patientnära och att öka kontinuiteten. Regeringen har
beslutat om den andra propositionen i primärvårdsreformen: Ökad
kontinuitet och effektivitet i vården. Genom förslagen kommer det bli
enklare att lista sig på en vårdcentral. Där ska patienten också få välja och få
tillgång till en egen, fast läkare.

Lagrådsremiss nästa steg i primärvårdsreformen

Barnets bästa när vård enligt LVU upphör – lex lilla hjärtat



Tryggheten och säkerheten för placerade barn behöver öka. Regeringen vill
därför genomföra ändringar i socialtjänstlagen och lagen med särskilda
bestämmelser om vård av unga (LVU) som stärker principen om barnets
bästa och säkerställer trygghet och stabilitet för placerade barn. Bland annat
föreslås att socialnämnden ska kunna besluta att vårdnadshavare och
föräldrar ska lämna drogtest. Det föreslås också att socialnämnden ska bli
skyldig att följa upp barn efter avslutad vård enligt LVU.

Barnets bästa när vård enligt LVU upphör – lex lilla hjärtat 

Proposition om en fast omsorgskontakt i hemtjänsten

Regeringen föreslår nya bestämmelser i socialtjänstlagen föreslås med krav
på att den som har hemtjänst ska erbjudas en fast omsorgskontakt, om det
inte bedöms vara uppenbart obehövligt. Den fasta omsorgskontakten ska
tillgodose den enskildes behov av trygghet, kontinuitet, individanpassad
omsorg och samordning när hemtjänstinsatser verkställs. Det föreslås också
bli ett krav att den som utses till fast omsorgskontakt ska ha yrkestiteln
undersköterska.

Regeringen vill införa krav på fast omsorgskontakt inom hemtjänsten

Stärkt rätt till personlig assistans – grundläggande behov för personer
som har en psykisk funktionsnedsättning och ökad rättssäkerhet för
barn

Regeringen föreslår nya bestämmelser som innebär att rätten till personlig
assistans stärks. Förslagen beräknas leda till att 1 800 fler får rätt till
personlig assistans och att fler också får rätt till kommunal personlig
assistans. Förslagen innehåller också ett nytt sätt att beakta det så kallade
föräldraansvaret vilket innebär stärkt rättssäkerhet och utökad personlig
assistans för barn. Förslagen innebär höjd livskvalitet och en bättre vardag
för personer med behov av personlig assistans och deras anhöriga.

Regeringen föreslår lagändringar för att stärka rätten till personlig assistans

Socialförsäkringsminister Ardalan Shekarabi

Ett bättre premiepensionssystem

Premiepensionen reformeras och blir bättre och tryggare. Staten tar tillbaka
kontrollen genom att lämna ett fondtorg med fri anslutning och istället ha ett



fondtorg där fonder upphandlas. Så kan oseriösa aktörer stängas ute,
kvaliteten förstärkas och prisnivån hållas nere, samtidigt som valfriheten
upprätthålls.

Lagrådsremiss om ett bättre premiepensionssystem

En översyn av arbetsskadeförsäkringen

Regeringen har tillsatt en utredning för att se över arbetsskadeförsäkringens
regelverk för att säkerställa att arbetsskadeförsäkringen fyller sin funktion
och ger ekonomisk trygghet vid arbetsskada.

Regeringen tillsätter utredning av arbetsskadeförsäkringen

Nytt mål för sjukförsäkringen

Försäkringskassan ska fortsatt arbeta för en sjukförsäkring som ger
ekonomisk trygghet vid sjukdom och får ett tydligare mål för detta.
Försäkringskassan ska också fortsätta arbetet med att motverka felaktiga
utbetalningar, bidragsbrott och organiserad brottslighet.

Nytt mål för sjukförsäkringen i Försäkringskassans regleringsbrev

En förstärkt spelreglering

Nästa steg tas för att återta kontrollen över den svenska spelmarknaden
genom stärkt konsumentskydd och en långsiktig hållbar spelmarknad. För att
stänga ute olagliga aktörer från spelmarknaden föreslås bland annat ett krav
på tillstånd för spelprogramvara, ett förbud mot att främja olovligt spel och
ett utökat förbud mot reklam för olicensierat spel.

En tryggare spelmarknad genom förstärkt spelreglering

Uppdrag till Försäkringskassan om bättre kontroller av A1-intyg

Försäkringskassan har fått i uppdrag att redovisa hur myndigheten arbetar
med att kontrollera A1-intyg. Uppdraget handlar om att säkerställa att
socialavgifter betalas i rätt land, och att fusk med intyg inte riskerar leda till
snedvriden konkurrens och negativ påverkan på statsfinanserna, samt att
enskilda inte hamnar i kläm och utnyttjas.

Uppdrag till Försäkringskassan om bättre kontroller av A1-intyg



Garantitillägg i bostadstillägget

Alldeles för många pensionärer har låg pension. Trots att de slitit hela livet är
många beroende av grundskyddet. Därför ska ett garantitillägg införas som
stärker ekonomin för pensionärer med låga inkomster. En dryg miljon
pensionärer får i genomsnitt 750 kronor mer i plånboken per månad.

Förslag om garantitillägg på remiss 

Skolminister Lina Axelsson Kihlblom

Stärkt arbete med trygghet och studiero i skolan

Bristande studiero och otrygghet i skolan gör att elever hamnar på glid och
inte lär sig det de ska. All personal ska få vidta de omedelbara och tillfälliga
åtgärder som är befogade för att tillförsäkra eleverna trygghet och studiero.
Det ska uttryckligen anges att dessa åtgärder innefattar en befogenhet att
ingripa fysisk för att avvärja våld, kränkningar eller andra
ordningsstörningar. Det ska även bli enklare för rektorn att besluta om
avstängning samt tillfällig placering inom och utanför skolenheten. En
huvudregel om mobilförbud på lektionstid införs.

Regeringen vill stärka arbetet med trygghet och studiero i skolan

Tydligare regler för resursskolor

Alla elever ska ges möjlighet till att klara skolan och lära sig det de behöver,
men alltför många elever får inte tillräckligt stöd för att nå dit. En del elever
behöver en anpassad undervisning och lärmiljö för att lyckas i skolan, och
regeringen har därför lagt förslag som ska utveckla och förtydliga
förutsättningarna för resursskolor.

Tydligare regler för resursskolor

Ökad likvärdighet för skolhuvudmän

När det gäller att anordna utbildning har kommunala skolor ett större
lagstadgat ansvar än friskolor. Regeringen föreslår därför en mer rättvis
resursfördelning som bättre speglar kostnaderna för ansvarsfördelningen.
Bestämmelser om hur grundbeloppet beräknas ska förändras och reglerna för
resursfördelning förtydligas.

Tydligare och mer likvärdig resursfördelning till skolor



Ett mer rättvist skolval

Regeringen vill se ett mer transparent och rättvist skolval som ger fler barn
och föräldrar möjlighet att välja skola. Därför föreslås kösystemet slopas och
istället ska tydliga, skollagsreglerade urvalsgrunder för förskoleklass,
grundsola och grundsärskola införas. Skolinspektionen ska vid prövning av
ansökningar vid nyetableringar av fristående skolor särskilt beakta elevers
rätt till en likvärdig utbildning. Kommuner ska vara skyldiga att yttra sig över
ansökningar om godkännande.

Regeringen föreslår ändringar i skollagen för ett mer rättvist skolval

Skärpta regler för konfessionella inslag i skolan

Skolan ska vara en plats för kunskap och bildning – inte religiös påverkan.
För att lättare kunna stoppa odemokratiska och olämpliga aktörer går
regeringen nu fram med hårdare krav på för att driva konfessionell skola.
Elever ska ha reella möjligheter att välja om de vill delta i konfessionella
inslag eller inte.

Skärpta regler för konfessionella inslag i skolan

Hårdare krav på aktörer för pedagogisk omsorg

Pedagogisk omsorg är ett alternativ till förskola och fritidshem, till exempel
familjedaghem. Regeringen har lämnat förslag på åtgärder som ska stärka
kvaliteten och likvärdigheten i pedagogisk omsorg, bland annat att en enskild
huvudman ska godkännas av kommunen så att olämpliga aktörer förhindras
att utöva verksamheten.

Hårdare krav på aktörer för pedagogisk omsorg

Stärkt elevhälsa och utbildning för elever med intellektuell
funktionsnedsättning

Hur man mår och hur man presterar i skolan är tätt sammanlänkat och därför
är skolans arbete med elevhälsa viktigt. Av den anledningen går regeringen
fram med förslag som ska stärka elevhälsan så att fler kan få stöd tidigare.
Samarbetet med socialtjänsten ska stärkas för att tidigt fånga upp unga på
glid.

Mer jämlik elevhälsa och stärkt utbildning för elever med intellektuell
funktionsnedsättning



Utbildningsminister Anna Ekström

Vuxenutbildningen ska granskas på skolnivå

Samhället behöver skärpa kontrollen av vuxenutbildningens kvalitet. Den
löpande tillsynen inom sfi och annan vuxenutbildning har tidigare skett på
huvudmannanivå men nu har regeringen gett Skolinspektionen i uppdrag att
löpande granska verksamheter på skolnivå, också när utbildningen bedrivs
av en upphandlad entreprenör.

Vuxenutbildningen ska granskas på skolnivå

Fribeloppet för studerande slopas till och med den 30 juni 2022

De studenter som gör en insats nu, till exempel i vården, ska inte behöva
oroa sig för sitt studiemedel eller för att bli återbetalningsskyldiga till CSN.
Därför slopas fribeloppet för samtliga studerande med studiemedel även
under det första halvåret 2022. Fribeloppet reglerar hur hög inkomst en
studerande kan ha utan att studiemedlen minskas.

Fribeloppet för studerande slopas till och med den 30 juni 2022

Stärkt kvalitet i lärarutbildningarna och ökade möjligheter för
akademiker att läsa in en lärarexamen

För att svenska elevers kunskapsresultat ska fortsätta uppåt måste alla elever
få undervisning av hög kvalitet. Då krävs fler utbildade lärare i klassrummen.
För att göra det enklare för personer med en akademisk examen att ställa om
till läraryrket har regeringen infört en försöksverksamhet med en ny kortare
kompletterande pedagogisk utbildning (KPU).

Stärkt kvalitet i lärarutbildningarna och ökade möjligheter för akademiker att
läsa in en lärarexamen

Utrikesminister Ann Linde

Demokratisatsning och fackligt engagemang

Bristen på demokrati och mänskliga rättigheter i arbetslivet globalt måste
uppmärksammas mer. Arbetstagare trakasseras, mister sina jobb och till och
med dödas för sitt fackliga engagemang. Regeringen kommer att arbeta mer
med dessa frågor bland annat inom Global Deal.



Utrikesdeklarationen

Biståndsminister Matilda Ernkrans

Beslut för att avyttra svenskt vaccin mot covid-19 och öka
vaccinationsgraden internationellt

Sverige har under coronapandemin donerat ca tio miljoner doser. Inkluderat i
de 10 miljoner doserna har Sverige donerat en miljon vaccindoser och
sprutor bilateralt till Rwanda.

Regeringen donerar ytterligare en halv miljon doser vaccin mot covid-19 till
låg- och medelinkomstländer

Sverige säkrar en miljon doser covid-vaccin till Rwanda

Aktiviteter inom arbetet för att avyttra svenskt vaccin mot covid-19 och
öka vaccinationsgraden internationellt

Internationella vaccininstitutet (IVI) är en internationell organisation med
syfte är att upptäcka, utveckla och leverera säkra, effektiva och prisvärda
vacciner för global folkhälsa så att utvecklingsländer ska slippa lida av
smittsamma sjukdomar. Verksamheten sker i samarbete med flera svenska
forskningscentra. Ett europakontor i Stockholm ger nya möjligheter till
samarbete med svensk forskning och svenska företag inom life science. Inom
ramen för biståndsanslaget finns 50 miljoner kronor reserverade per år 2022–
2026 som stöd till det nya europakontorets verksamhet.

Sverige undertecknar avtal med det Internationella vaccininstitutet



Artikel från Statsrådsberedningen

Ett enat och starkt EU mot
Rysslands invasion av Ukraina
Publicerad 09 mars 2022

På en pressträff onsdag den 9 mars kommenterade
statsminister Magdalena Andersson sitt möte med EU-
nämnden inför informella Europeiska rådet. – Jag
kommer fortsätta driva regeringens linje som är hårda
sanktioner mot Ryssland och starkt stöd till Ukraina och
att på olika sätt stärka Sverige och EU, sa
statsministern.
Statsminister Magdalena Andersson konstaterade att EU redan beslutat om
historiskt stora sanktioner mot Ryssland och att man är beredd att sätta in
ytterligare åtgärder.

EU:s stats- och regeringschefer kommer bland annat att diskutera hur vi kan
stärka EU och medlemsländernas motståndskraft.

Hon berättade att det är mot den bakgrunden som Sverige och Finland
skickade ett gemensamt brev för att påminna om EU:s gemensamma
försvarsklausul i Lissabonfördraget.

– Det är ett uttryck för den politiska solidariteten inom EU. Om en
medlemsstat utsätts för väpnat angrepp, så är de övriga medlemsstaterna
också skyldiga att med alla till buds stående medel ge den angripna
medlemsstaten stöd och bistånd. Vi bygger ju säkerhet tillsammans, med EU,
med Nato och med våra andra samarbetspartners.

– Samtidigt så är det är nu EU kommer prövas på riktigt, inte minst hur vi
hanterar de väntade motsanktionerna från Ryssland. Det är oerhört viktigt
att vi klarar att hålla ihop och fortsatt visa en enad front mot Rysslands

https://www.regeringen.se/


alltmer urskillningslösa våld, även mot civila. Och att fortsatt ge vårt fulla
stöd till Ukraina. sa statsminister Magdalena Andersson.

– Vi ska också på sikt göra oss oberoende av rysk gas och på andra sätt
isolera Putin. Vi ska snabba på den gröna omställningen och fasa ut fossila
bränslen, det är bra både för vår säkerhet och för klimatet.

På mötet med EU:s stats- och regeringschefer kommer statsministern också
ta upp frågan om migration. 

– Sverige och EU ska ge stöd till människor som tvingas fly. Det är viktigt att
hela EU tar ansvar, så att vi inte igen hamnar i ett läge där ett fåtal länder tar
ett oproportionerligt stort ansvar jämfört med andra länder, sa statsminister
Magdalena Andersson.



Artikel från Statsrådsberedningen

Regeringens arbete med
anledning av kriget i Ukraina
fortsätter
Publicerad 08 mars 2022

Med anledning av kriget i Ukraina har statsminister
Magdalena Andersson i dag, den 8 mars, haft möte med
riksdagens partiledare.
På den efterföljande pressträffen informerade statsministern om läget i
Ukraina och de åtgärder som regeringen vidtar för att genomföra sanktioner
mot Ryssland, stödja Ukraina och stärka Sverige.

” Våldet mot civila måste upphöra”

Ryssland bedriver en alltmer brutal och urskillningslös krigsföring som
drabbar Ukraina och den civila befolkningen.

– Här är den svenska regeringens hållning glasklar. Rysslands krig är olagligt,
men även under olagliga krig så måste krigets lagar gälla. Ryssland måste
följa internationell humanitär rätt och skydda civilbefolkningen. Våldet mot
civila måste upphöra, sa statsminister Magdalena Andersson.

Sverige har tillsammans med 38 andra länder hänskjutit Rysslands agerande
till åklagaren vid den internationella brottsmålsdomstolen i Haag. Det
innebär att åklagaren kan inleda en förundersökning om folkmord,
krigsförbrytelser och brott mot mänskligheten.

– Vi ser nu hur sanktionerna börjar verka i Ryssland och landets ekonomi.
Men det finns anledning att införa ytterligare åtgärder och det är något som
regeringen driver i EU, sa statsministern.

https://www.regeringen.se/


Stödet till Ukraina fortsätter

När det gäller stödet till Ukraina har leveransen av militär materiel fullföljts.
Nu undersöks ytterligare möjligheter att stötta Ukraina, bland annat för att
stärka deras motståndskraft mot cyberattacker.

Sverige och EU förbereder sig nu också på att ta emot de ukrainare som flyr.

– Jag har varit tydlig med att vi inte får hamna i samma situation som 2015
där Sverige tar ett oproportionerligt stort ansvar utan ansvaret måste fördelas
inom EU. Men med det sagt så förbereder vi oss på att Sverige kan komma
att ta emot ett stort antal människor, sa statsministern.

Arbetet med att stärka försvaret fortsätter

Det pågår ett intensivt arbete med att utöka den förstärkning av Sveriges
försvar som pågår sedan flera år tillbaka.

Sverige vill också fortsätta stärka försvarssamarbetet inom EU.

– Sveriges och Finlands regeringar har gemensamt skrivit ett brev till övriga
medlemsländer där vi påminner om och understryker vikten av EU:s
gemensamma försvarsklausul i Lissabonfördraget, sa statsministern.

Klausulen innebär att om en medlemsstat utsätts för ett väpnat angrepp på
sitt territorium, så är de övriga medlemsstaterna skyldiga att ge den
medlemsstaten stöd och bistånd med alla till buds stående medel.

Regeringen har också tagit initiativ till en kompletterande analys av det
säkerhetspolitiska läget.

– När en olaglig invasion av ett grannland faktiskt äger rum är det rimligt att
en komplettering av den analys som tidigare tagits fram inom
försvarsberedningen nu görs, sa statsministern. 



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Statsrådsberedningen

Sveriges arbete för jämställdhet
fortsätter
Publicerad 08 mars 2022

I dag, på den internationella kvinnodagen, lyfts kampen
för jämställdhet – i Sverige och i världens alla länder.
En jämställd arbetsmarknad och att mäns våld mot
kvinnor ska upphöra är två viktiga områden inom
jämställdhetspolitiken för regeringen.
– Målet för den svenska jämställdhetspolitiken är att kvinnor och män ska ha
samma makt att forma samhället och sina egna liv. Det arbetet fortsätter i
dag, och på årets alla andra dagar. Att Sverige står upp för jämställdhet,
demokrati och mänskliga rättigheter i hela världen är särskilt viktigt i tider
som nu, när det pågår ett krig i Europa, säger statsminister Magdalena
Andersson.

Regeringen har tre tydliga prioriteringar. Att bekämpa den grova
brottsligheten och bryta segregationen. Att öka takten i klimatomställningen.
Och att ta tillbaka kontrollen över välfärden. På alla dessa tre områden finns
ett jämställdhetsperspektiv.

– Mäns våld mot kvinnor är ett allvarligt samhällsproblem och det yttersta
uttrycket för ojämställdhet mellan könen. I december 2021 beslutade
regeringen om ett åtgärdsprogram för att förebygga och bekämpa mäns våld
mot kvinnor. Det har 99 punkter som förebygger mäns våld mot kvinnor, ger
ett starkare skydd och stöd för våldsutsatta och skärper straffen för förövare,
säger arbetsmarknads- och jämställdhetsminister Eva Nordmark.

Grunden för ett jämställt samhälle är en jämställd arbetsmarknad. Genom
eget arbete och egen försörjning kommer frihet, gemenskap och utveckling.
Regeringen vill att fler utrikes födda kvinnor ska komma i arbete. Det är
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viktigt för att bryta segregationen och trycka tillbaka långtidsarbetslösheten.

– När barn ser sin mamma och pappa gå till jobbet med samma självklarhet
lägger vi grunden för jämställdhet för kommande generationer. Regeringen
har bland annat gett Arbetsförmedlingen i uppdrag att förbereda för att
stärka sin närvaro i områden med socioekonomiska utmaningar där många
människor gått länge utan jobb, säger arbetsmarknads- och
jämställdhetsminister Eva Nordmark.



Artikel från Försvarsdepartementet, Statsrådsberedningen

Sverige ger direkt stöd och
försvarsmateriel till Ukraina
Publicerad 27 februari 2022 Uppdaterad 28 februari 2022

Statsminister Magdalena Andersson och
försvarsminister Peter Hultqvist höll söndagen den 27
februari en pressträff om Sveriges stöd till Ukraina.
Vid pressträffen meddelade regeringen att man går fram med ett förslag om
ett direkt stöd till Ukrainas väpnade styrkor om 500 miljoner kronor. Sverige
planerar även att skänka 5 000 Pansarskott 86, 5 000 skyddsvästar, 5 000
hjälmar och 135 000 fältransoner till en kostnad om totalt drygt 400 miljoner
kronor.

– Europa och även Sverige befinner sig nu i en exceptionell situation, då
behöver man också fatta exceptionella beslut, sade statsminister Magdalena
Andersson och fortsatte:  

– Det är inte svensk praxis att skicka militärt materiel till konfliktzoner.
Senast Sverige gjorde det i någon större omfattning var när Sovjetunionen
angrep Finland 1939.

Statsministern konstaterade att Sveriges säkerhet bäst tjänar på att Sverige
stöttar Ukrainas möjligheter att försvara sig mot Ryssland. Det omfattande
stöd till Ukrainas väpnade styrkor som regeringen går fram med sker i nära
samordning med andra länder.

Dessutom kommer Sverige att öka det humanitära biståndet till Ukraina med
500 miljoner kronor. 
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern deltog vid
Natomöte
Publicerad 26 februari 2022

Tillsammans med europeiska rådets ordförande
Charles Michel och EU-kommissionens ordförande
Ursula von der Leyen, deltog statsminister Magdalena
Andersson och Finlands president Sauli Niinistö i Natos
extrainsatta toppmöte på fredagen.
– I det allvarliga säkerhetspolitiska läget är transatlantisk enighet och
samarbete mellan EU och Nato särskilt viktigt. Sverige fördömer Rysslands
folkrättsstridiga invasion och kräver att Ryssland följer och respekterar
internationell rätt, säger statsminister Magdalena Andersson.

Mötet hölls inom ramen för det partnerskap som Sverige och Finland har
med Nato sedan många år. Syftet med mötet var att visa enighet inom Nato
och med Natos närmaste partner.
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Artikel från Statsrådsberedningen

”Hårdaste sanktionspaketet som
EU någonsin beslutat”
Publicerad 26 februari 2022 Uppdaterad 26 februari 2022

Statsminister Magdalena Andersson deltog torsdagen
den 24 februari i ett extrainsatt Europeiskt råd i Bryssel
med anledning av Rysslands invasion av Ukraina och
det mycket allvarliga säkerhetspolitiska läget i Europa. –
Ikväll har vi gett grönt ljus till det hårdaste
sanktionspaket som EU någonsin beslutat, sade
statsministern på en presskonferens efter mötet.
Det var ett möte med en väldigt ödesmättad stämning, sade statsminister
Magdalena Andersson, och beskrev situationen i Europa som den värsta
sedan andra världskriget.

– Från EU har vi agerat snabbt, redan i tisdags enades vi om ett starkt
sanktionspaket. Europeiska unionen står enigt kring att Rysslands agerande
ska mötas kraftfullt och bestämt.

Sanktionerna riktas mot finanssektorn, energisektorn och transportsektorn
och ska stoppa export av viktig teknologi, förklarade statsministern.

– Vi är också överens om att omedelbart börja förbereda nästa steg. Där ska
vi också inkludera Belarus för deras aktiva roll på rysk sida.

Ukrainas president Volodymyr Zelenskyy var med via länk i början av mötet.

– Han berättade om situationen i Ukraina. Och när vi sa hej då visste vi alla
att det är inte självklart att vi ses igen, sade statsminister Magdalena
Andersson.
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Sanktioner mot Ryssland

Sanktionerna som den 25 februari formellt beslutades av EU:s
utrikesministrar innefattar: 

Åtgärder mot lån till ytterligare privatägda banker
Åtgärder mot nya börsnoteringar av ryska statsägda företag och mot
finansiering av vissa statsägda företag
Förbud mot nya bankinsättningar över EUR 100 000 av ryska
medborgare i EU-banker
Förbud för värdepapperscentraler (Central Securities Depository - CSD)
från att ha ryska kontoinnehavare
Förbud mot försäljning av obligationer denominerade i euro till ryska
medborgare
Förbud mot export av viss teknologi till oljesektorn
Förbud mot att sälja eller tillhandahålla produkter och tjänster kopplade
till flyg- och rymdindustrin
En skärpt och breddad exportkontroll för produkter med dubbla
användningsområden från EU till Ryssland
Förbud mot att exportera varor och teknologi som bidrar till Rysslands
militära och teknologiska utveckling, eller utveckling i försvar och
säkerhetsområdena

Sanktionerna omfattar även listningar i existerande sanktionsregim av
ytterligare personer. De listade innefattar samtliga dumaledamöter som inte
ännu sanktionslistas, ytterligare medlemma i Rysslands säkerhetsråd, samt
belarusiska personer som underlättat invasionen av Ukraina. President Putin
och utrikesminister Lavrov listas också och får sina eventuella tillgångar i
EU-länderna frysta. Dessutom föreslås nya kriterier för listning av personer.

Den 23 februari beslutade EU:s utrikesministrar om följande sanktioner:

Förbud mot finansiering av Ryssland, ryska staten och den ryska
centralbanken.
Förbud mot import från de två så kallade folkrepublikerna samt förbjud
mot finansiering, finansiella tjänster, försäkring och återförsäkring
relaterad till import av varor från de två regionerna.
Förbud mot att tillhandahålla finansiella tjänster till och finansiering av
enheter i regionerna.
Förbud mot att exportera varor, teknologi eller tjänster inom områdena
transport, telekommunikationer, energi och prospektering av olja, gas
och mineraler till enheter i regionerna eller för användning i regionerna.



Förbud mot tjänster relaterade till turism i regionerna.



Artikel från Försvarsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Utrikesdepartementet

”Den ryska invasionen av Ukraina
är oprovocerad, olaglig och
oförsvarlig”
Publicerad 24 februari 2022

Statsminister Magdalena Andersson, utrikesminister
Ann Linde och försvarsminister Peter Hultqvist höll i
dag en pressträff med anledning av Rysslands invasion
av Ukraina. – I dag inleddes ett nytt och mörkt kapitel i
Europas historia. Ryssland invaderar ett europeiskt land
och hotar en demokratisk regering, vald av det
ukrainska folket, sade statsministern på pressträffen.
Statsministern konstaterade att den ryska invasionen av Ukraina är
oprovocerad, olaglig och oförsvarlig.

– Den hotar internationell fred och säkerhet och är ett flagrant brott mot
internationell rätt och mot den europeiska säkerhetsordningen. Ansvaret för
detta faller helt på den ryska politiska ledningen, sade hon.

Rysslands väpnade angrepp mot Ukraina kränker deras territoriella integritet
och suveränitet och innebär stort lidande för den ukrainska befolkningen
som följd. Vi står eniga i vår solidaritet med Ukraina inom EU och med våra
transatlantiska partners.

– Sverige och EU fördömer invasionen i starkast möjliga ordalag. Ryssland
måste omedelbart upphöra med alla militära operationer och ovillkorligen
dra tillbaka alla stridskrafter från Ukraina, sade statsministern.

Statsminister Magdalena Andersson kommer att delta på ett extrainsatt
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toppmöte i Europeiska rådet i kväll där man kommer att besluta om ett
sanktionspaket mot Ryssland. Sanktionerna ska bland annat slå mot
strategiska sektorer av den ryska ekonomin.



Artikel från Statsrådsberedningen

Stärkt partnerskap mellan EU och
Afrikanska unionen
Publicerad 16 februari 2022

Stats- och regeringscheferna för EU och Afrikanska
unionen, AU, träffas i Bryssel den 17-18 februari. Det är
sjätte gången EU:s och AU:s ledare möts. Avsikten är
att lägga en grund för ett förnyat och fördjupat
partnerskap mellan de två unionerna. Ledarna väntas
anta en gemensam deklaration om förstärkt samarbete
inom en rad områden. Statsminister Magdalena
Andersson företräder Sverige.
Ledarna väntas diskutera hur de två unionerna kan arbeta tillsammans för att
hantera gemensamma utmaningar och skapa större välstånd. I fokus står
bland annat ett ambitiöst investeringspaket som tar avstamp i möjligheter och
utmaningar inom ett antal områden, inte minst klimatförändringar och den
pågående hälsokrisen. Mötet kommer också att handla om verktyg och
lösningar i syfte att främja fred och säkerhet. 

Regeringen anser att mänskliga rättigheter, jämställdhet och kvinnors
rättigheter, liksom alla andra aspekter av rättsstatliga principer och
demokrati bör stå i centrum när ett starkare partnerskap med Afrika ska
byggas. Detta lägger själva grunden för att kunna nå framgångar i fred och
säkerhet såväl som i investeringar och tillväxt. Regeringen lägger också stor
vikt vid grön omställning med klimatet i fokus och vid det hälsopaket som
ska antas vid toppmötet.  

Tillsammans med ledande experter deltar alla stats- och regeringschefer i två
tematiska rundabordssamtal.
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Rundabordssamtalen har följande teman:

tillväxtfinansiering
hälso- och sjukvårdssystem och vaccinproduktion jordbruk och hållbar
utveckling
utbildning, kultur, migration och rörlighet
stöd till den privata sektorn och ekonomisk integration fred, säkerhet
och samhällsstyrning
klimatförändringar och energiomställning, digitalisering och transport

Statsminister Magdalena Andersson kommer att delta i rundabordssamtalen
om tillväxtfinansiering och om utbildning, kultur, migration och rörlighet.

Deklarationen blir vägledande i partnerskapet mellan EU och AU de
kommande åren. Till deklarationen, hör en rad annex som speglar
rundabordssamtalens teman. 

Det senaste toppmötet mellan EU och AU ägde rum i Elfenbenskustens
huvudstad Abidjan 2017.



Artikel från Statsrådsberedningen

Covid-19, migration och
utrikesfrågor på EU-ledarnas bord
Publicerad 17 december 2021

EU-ledarna möttes torsdagen den 16 december för
årets sista av de normalt fyra årliga EU-toppmötena.
Behovet av fortsatta insatser och samordning med
anledning av covid-19 och en rad utrikesfrågor stod på
dagordningen.

Covid-19

EU-ledarna diskuterade fortsatta samordningsinsatser med anledning av
coronapandemin. I slutsatserna bekräftar de vikten av samordnade insatser,
att fortsätta arbetet med att höja vaccinationsgraden och fortsatt stöd till det
internationella vaccinationsprogrammet Covax.  

Säkerhet och försvar

Mötet antog slutsatser om att EU ska fortsätta arbetet med den så kallade
strategiska kompassen för EU:s säkerhets- och försvarspolitiska samarbete.
Slutsatserna lyfte arbetet med att främja EU:s intressen och värden, stärka
unionens motståndskraft och beredskap för att effektivt möta säkerhetshot
och säkerhetsutmaningar liksom det fortsätta arbetet för global fred och
säkerhet.

Migration

Migration stod i fokus och i slutsatserna uppmärksammas bland annat behov
av ett bättre samarbete i EU om återvändande och ett förstärkt samarbete
med de medlemsstater som står inför särskilda utmaningar vid EU:s yttre
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gränser.

EU:s externa relationer

EU-ledarna ägnade en stor del av mötet åt det alltmer spända läget mellan
Ryssland och Ukraina. De uttryckte sitt stöd för Ukraina och antog slutsatser
om att aggressioner mot Ukraina kommer att få konsekvenser i relationen till
Ryssland.

Slutsatser antogs också med fördömande av den belarusiska regimens
utnyttjande av migranter och den humanitära kris som detta orsakat på
gränsen mellan Belarus och EU.

Bland utrikesfrågorna diskuterades också det kommande toppmötet mellan
EU och Afrikanska unionen i februari 2022.

De höga energipriserna i Europa var också ett samtalsämne på mötet, utan
att diskussionen landade i några slutsatser.

Mötet i Europeiska rådet var Magdalena Anderssons första som
statsminister.

I samband med mötet hölls ett så kallat eurotoppmöte där EU-ledarna
bekräftade vikten av att fullfölja arbetet med Bankunionen. Mötet hölls i ett
så kallat inklusivt format där även länderna som inte gått över till euron
deltar.

Östliga partnerskapet

I anslutning till mötet träffades också EU:s ledare och ledarna för det Östliga
partnerskapets nu fem länder; Ukraina, Georgien, Moldavien, Armenien och
Azerbajdzjan, för ett särskilt toppmöte den 15 december. De ställde sig då
bakom gemensamma prioriteringar för de kommande fem åren. Belarus som
ingått i partnerskapet sedan starten 2009 drog sig tidigare i år ur samarbetet.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU och det Östliga partnerskapet
fördjupar samarbetet ytterligare
Publicerad 15 december 2021

Ledarna för EU-länderna och länderna inom det Östliga
partnerskapet träffas i Bryssel den 15 december för
partnerskapets sjätte toppmöte. Statsminister
Magdalena Andersson företräder Sverige.
Det Östliga partnerskapet initierades av Sverige och Polen 2009 för att
fördjupa relationen mellan EU och sex länder i Östeuropa och södra
Kaukasus. Stats- och regeringscheferna för partnerländerna Armenien,
Azerbajdzjan, Georgien, Moldavien och Ukraina deltar i toppmötet
tillsammans med EU-ländernas ledare.

Det Östliga partnerskapet syftar till att främja demokrati, välstånd, fredliga
och motståndskraftiga samhällen med ansvarsfulla institutioner som har
medborgarnas förtroende. Därtill har partnerskapet en särskild roll att spela i
tider av säkerhetspolitiska utmaningar i regionen och är därför en strategiskt
viktig gemenskap. Inom ramen för partnerskapet ryms fördjupade
samarbeten och avtal om exempelvis handel och visumfrihet för Georgien,
Ukraina och Moldavien.

Stats- och regeringscheferna för EU-länderna och partnerskapsländerna
förväntas ställa sig bakom föreslagna prioriteringar för de kommande fem
åren. Här finns socio-ekonomiska investeringar för att möta upp effekterna
av Covid19-pandemin, såväl som stöd till demokratiska reformer.

För regeringen är det centralt att fortsätta stärka partnerländernas
motståndskraft, att bidra till en grön omställning och att stödja
digitaliseringen. Regeringen fäster vikt vid reformer för att stärka
demokratiska principer, mänskliga rättigheter, rättsstatlighet, god
samhällsstyrning och jämställdhet.
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För närvarande har Belarus avbrutit sitt deltagande i partnerskapet, men
EU:s stöd för det civila samhället i Belarus kvarstår liksom stödet för rättvisa
och fria val i landet.  

I en video nedan berättar Ambassadör Anna Westerholm mer om det Östliga
partnerskapet.  



Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Andersson talade
om demokrati och feministisk
utrikespolitik på USA:s
demokratitoppmöte
Publicerad 14 december 2021

Att jämställdhet och demokrati är tätt sammanlänkade
var det tydliga budskapet från deltagarna på mötet om
jämställdhet och demokrati som statsminister
Magdalena Andersson var medvärd för under USA:s
demokratitoppmöte.
Mot bakgrund av den globala demokratiska tillbakagången samlade USA:s
president Biden till ett virtuellt demokratitoppmöte den 9 – 10 december.
Sveriges statsminister Magdalena Andersson deltog tillsammans med ledare
från ett hundratal länder för att diskutera demokratiutmaningar och
kraftsamla kring demokratifrämjande insatser.

Statsminister Andersson var bland annat medvärd för ett särskilt sidoevent
om jämställdhet och kvinnors politiska deltagande. I sitt tal lyfte
statsministern vikten av politiska och ekonomiska reformer för att nå
jämställdhet och demokrati. Den feministiska utrikespolitiken och
regeringens demokratisatsning lyftes fram som viktiga verktyg för arbetet för
global jämställdhet och demokrati. Förutom Sverige är det nu sex länder som
bedriver en feministisk utrikespolitik: Kanada, Frankrike, Luxemburg,
Spanien, Mexiko och Tyskland.

– Jag är stolt över att Sverige har kunnat bidra till att etablera en feministisk
utrikespolitik som en ny standard för utrikespolitik, sa Magdalena Andersson
i sitt tal.
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Statsminister Andersson talade också om hur kvinnorättsorganisationer och
kvinnor och män i politiska partier varit drivande för jämställdhet i Sverige, i
politiken och i samhället. Hon lyfte fram offentlig barnomsorg,
föräldraledighet och individuell beskattning som avgörande reformer för
jämställdheten och kvinnors möjlighet att delta i demokratin och ekonomin
på likavillkor som män.

Statsministern delade värdskapet för mötet med USA:s särskilda
handelsrepresentant, ambassadör Katherine Tai. Tai inledde med att
gratulera Sverige till att ha fått sin första kvinnliga statsminister. Hon talade
även personligt om sina egna erfarenheter och status för jämställdheten i
USA:

– Flickor får höra att de inte kan välja olika yrken eller karriärer på grund av
sitt kön. USA måste bidra till att skapa förebilder. Kamala Harris är en sådan
förebild som den första kvinnliga vicepresidenten i USA, sa ambassadör Tai.

Efter dessa inledande tal följde en diskussion som fokuserade på kvinnors
politiska deltagande och ledarskap, samt på arbetet för att motverka alla
former av könsrelaterat våld. Vid en avslutande session talade UN Womens
biträdande chef Åsa Regnér och Ellen Johnson Sirleaf, före detta president i
Liberia.

– Kvinnors aktiva deltagande har inte bara grundläggande betydelse för
demokrati, utan även för inkluderande ekonomisk utveckling, hälsa samt
fred och säkerhet, det vill säga en hållbar global utveckling, avslutade
Johnson Sirleaf.



Artikel från Statsrådsberedningen

EU-toppmöte om covid-19,
energipriser och utrikesfrågor
Publicerad 14 december 2021

Torsdagen den 16 december deltar statsminister
Magdalena Andersson vid Europeiska rådets möte i
Bryssel.
EU-ledarna ska diskutera fortsatta samordningsinsatser med anledning av
coronapandemin, krisberedskap och energipriser. Även den så kallade
strategiska kompassen för det säkerhets- och försvarspolitiska samarbetet
står på dagordningen.

Migration och utvecklingen vid gränsen till Belarus kommer också tas upp.
Andra utrikesfrågor är toppmötet mellan EU och Afrikanska unionen i
februari och den aktuella situationen rörande Ryssland och Ukraina.

Detta blir statsminister Magdalena Anderssons första medverkan i
Europeiska rådet.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsminister Magdalena
Andersson i möte med Ursula von
der Leyen och Charles Michel
Publicerad 11 december 2021

Fredagen den 10 december besökte statsminister
Magdalena Andersson Bryssel för att träffa Europeiska
rådets ordförande Charles Michel och EU-
kommissionens ordförande Ursula von der Leyen. - EU-
samarbetet är viktigt för Sverige och svenska intressen,
sa statsministern.
Under fredagens möten med ordförandena för Europeiska rådet respektive
EU-kommissionen diskuterades bland annat den rådande coronapandemin
och samarbete för gemensam säkerhet. Statsminister Magdalena Andersson
tog särskilt upp den svenska regeringens prioriteringar; klimatet,
brottsbekämpning och EU:s gemensamma värderingar. Även skogen och
minimilöner var viktiga frågor att diskutera.

- Vi har stora gemensamma utmaningar som vi behöver lösa tillsammans.
Genom EU-samarbetet skapar vi förutsättningar för fler svenska jobb, den
gröna omställningen och att knäcka den organiserade brottsligheten, sa
statsministern efter mötet.

Mötena med Charles Michel respektive Ursula von der Leyen skedde inför
det kommande toppmötet i Europeiska rådet som äger rum den 16 december.

- Det var två bra möten där vi diskuterade aktuella frågor och svenska
prioriteringar. Jag ser fram emot det fortsatta arbetet i EU där regeringen
kommer driva svenska intressen såsom klimatet och att stå upp för EU:s
grundläggande värderingar, avslutar statsminister Magdalena Andersson.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Sverige får framträdande roll vid
USA:s världsomfattande
demokratimöte
Publicerad 06 december 2021

President Joe Biden har bjudit in ledare och
representanter från ett hundratal länder till ett digitalt
möte för demokrati. Mötet som går under namnet
Summit for Democracy, hålls den 9-10 december och
syftar bland annat till att lägga fram en positiv agenda
för demokratin i världen. Sverige, som genom
deltagande från bland annat statsminister Magdalena
Andersson och utrikesminister Ann Linde, kommer att
ha en framträdande roll inför och under själva mötet.
– Sverige välkomnar president Bidens initiativ till ett toppmöte med fokus på
demokrati. Vi lever i en tid när världens länder måste samlas och stå upp för
gemensamma värderingar om demokrati och mänskliga rättigheter. Sverige
samarbetar nära med USA för att stärka demokratin såväl i våra egna länder
som globalt, säger statsminister Magdalena Andersson.

– Regeringens demokratisatsning är vårt krafttag för att motverka
tillbakagången av demokratin. Länder som delar samma värderingar måste
hålla samman, och det är viktigt att fler ansluter sig för att möta en av vår
tids stora utmaningar, säger utrikesminister Ann Linde.

Brett svenskt deltagande

Redan den 6 december inleds demokratimötet med flertalet olika sido-
evenemang på temat demokrati. Då står bland annat utrikesminister Ann
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Linde värd för ett möte med särskilt fokus på HBTQI-personers rättigheter
och deras politiska deltagande. Den 8 december står statsminister Magdalena
Andersson tillsammans med USA, värd för ett särskilt möte om jämställdhet
och kvinnors politiska deltagande. Vid huvudmötet 9-10 december deltar
statsministern i toppmötets session samt inledningstalar vid ett panelmöte om
mänskliga rättigheter.

Förutom de svenska ministrarna kommer även Karin Olofsdotter, Sveriges
ambassadör i USA att delta under mötet. Mötet sänds digitalt och är öppet
för allmänheten, med undantag för ett fåtal sessioner.


